
Costică Totaii, preşedintele comite
tului sindicatului de la uzinele „Tir- 
nava* Mediaş, loan Dragomir, mun
citor Ia uzina „Independenţa* Sibiu, 
Maria Buta, preşedinta comitetului 
sindicatului de la Uzinele textile 

. Cisnădie, Niţă Modoran, inginer la 
uzina „Independenţa* Sibiu,. Iulius 
Weber, membru al biroului executiv 
al Consiliului municipal al sindicate
lor Mediaş, N. Pîrvulescu, de la 
U.P.A.S., Viorica Coldea, preşedinta 
comitetului sindicatului de la între- 
prinderea „Victoria* Sibiu, Teodor 
Bejan, inginer la „Vitrometan* Mediaş, 
loan Oprescu, preşedintele comite
tului sindicatului de la uzina „Inde
pendenţa* Sibiu, Traian Andone, 
de la comisia economică a Consiliu
lui Central al U.G.S.R., Constantin 
Bota, preşedintele Consiliului jude
ţean al sindicate'or Sibiu.

în încheierea lucrărilor plenarei 
a luat cuvîntul tovarăşul Victor Mu- 
reşan, secretar al Comitetului jude
ţean de partid, care a subliniat ex
perienţa bună a unor comitete de 
sindicat recomandind generalizarea 
acesteia. De asemenea, vorbitorul a 
tăcut recomandări ca pe viitor întoc
mirea unor materiale pentru plena
rele Consiliului judeţean al sindica
telor să se facă cu consultarea unei 
mase mai largi de membri de sindi
cat. A recomandat ca organele sindi
cale să privească problema reciclării 
în perspectiva dezvoltării unităţilor 
in care lucrează.

Curs de pregătire  
pentru brigadierii de cîmp 
din cooperativele agricole

în cadrul acţiunilor preconizate 
pentru ridicarea activităţii în agri
cultura cooperatistă pe o treaptă 
superioară, marţi, la Păltiniş, a 
fost deschis cursul de pregătire a 
brigadierilor de cîmp. în cadrul 
cursului, cadre de conducere şi 
specialişti ai organelor agricole ju
deţene vor prezenta expuneri, pe 
teme privind rolul şi sarcinile bri
gadierilor în organizarea şi condu
cerea activităţii de producţie, dez
voltarea continuă a democraţiei 
cooperatiste, întărirea răspunderii 
personale pentru apărarea şi dez
voltarea avutului obştesc, aplicarea 
acordului global, asigurarea cadru
lui pentru acordarea minimului lu
nar garantat.

In vederea aprofundării cunoştin
ţelor vor fi prezentate, de asemenea, 
tehnologiile avansate privind cul
tura griului, porumbului, orzului 
etc., a plantelor tehnice, a carto
fului şi a plantelor de nutreţ, uti
lizarea îngrăşămintelor chimice, a 
erbicidelor şi a substanţelor. de 
combatere a dăunătorilor. în cadrul 
aceluiaşi curs se vor prezentaşi pro
bleme referitoare la planificarea 
muncii şi a producţiei, relaţiile 
noi între brigada de cîmp şi secţia 
de mecanizare, întocmirea şi ţinerea 
la zi a evidenţei primare, respec
tarea disciplinei contractuale, re
gulile de protecţia muncii în agri
cultură.

Concurs 

de literatură  
română ş i  germ ană

Duminică, la Liceul „Gheorghe 
Lazăr“ din Sibiu a avut loc faza 
judeţeană a concursului de litera
tură română şi germană al elevilor 
din liceele de cultură generală, li
ceele de specialitate şi şcoli pro
fesionale. La concursul de lite
ratură română au luat parte 110 
elevi de la licee şi 13 de la şcoli 
profesionale. La literatura germană 
au participat 31 elevi din liceele de 
cultură generală.

Subiectele dezbătute au fost: 
„Ideea de libertate socială şi na
ţională în literatura studiată în 
scoală" (pentru licee) şi „OpeTa 
care îmi face plăcere s-o recitesc" 
— pentru elevii de Ia şcolile profe
sionale.

B CA URMARE A INUNDAŢII
LOR CATASTROFALE care s-au 
abătut în ultimele zile asupra sta
telor braziliene Rio de Janeiro şi 
Guanabara, 135 de persoane au 
pierit şi cel puţin 40 000 au rămas 
fără adăpost — indică un ultim 
bilanţ oficial dat publicităţii la 
Bio de Janeiro. Aproximativ 400 
de persoane sínt declarate dispă
rute. Inundaţiile au provocat mari 
pierderi agriculturii, mai multe lo
calităţi au fost izolate.
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Rectificarea batiurilor strungurilor — operaţie de precizie — se face in secţia uzinaj greu a uzinei 
„Independenţa“ Sibiu, la o raboteză care figurează printre cele mai mari utilaje prelucrătoare ale uzinei,

deservită de comunistul Ion Boeraş
Fotoi HORS9  BÜÖHFELNBR

B  PENTRU A DOUA OARA în 
decurs de Li luni, Leon Taurel, 
fiul — în vîrstă de 13 ani — al 
unui om de afaceri din Caracas, a 
fost răpit de membrii unei organi
zaţii clandestine vénezuelene. La 
scurt timp de ia răpire, familia 
ostatecului a primit un mesaj in 
care sínt anunţate condiţiile puse 
pentru răscumpărarea victimei. 
Suma cerută de răpitori nu a fost 
dată însă publicităţii. La 22 ia- 
nuarie 1970, Leon Taurel fusese 
răpit de membrii aceleiaşi organi
zaţii şi eliberat apoi în sciiimbul 
sumei de 155 000 de dolari. Cu a- 
jutorul informaţiilor furnizate de 
Taurel, poliţia a reuşit după aceea 
să identifice şi să captureze pc 
cîţiva dintre autorii răpirii.

ORGAN AL COMITETULUI JUDEŢEAN SIBIU AL P.C.R. ŞI AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Comunist 
Român, a oferit, miercuri, un dejun 
în cinstea tovarăşilor Gustav Husak, 
prim-secretar al Comitetului Central 
al Partidului Comunist din Ceho
slovacia, şi Vasil Bilak, membru al 
Prezidiului, secretar al Comitetului 
Central al Partidului Comunist din 
Cehoslovacia.

La dejun au luat parte tovarăşii 
Ion Gheorghe Maurer, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Dumitru Popa, Dumitru 
Popescu, Leonte Răutu, Gheorghe
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în utilizarea creditelor de mică mecanizare

R etrospectivă  
şi... perspectivă

în ziua de 3 martie a,c„ la sediul
C.C al P.C.R., au avut Ioc convor
biri între tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent, 
secretar al C.C. al P.C.R., şi tovarăşii 
Gustav Husak, prim-secretar al C.C. 
al P.C. din Cehoslovacia, şi Vasil 
Bilak, membru al Prezidiului, secre
tar al CC. al P.C. din Cehoslovacia. 
La convorbiri au mai participat:

Din partea română: Vasile Vlad şi 
Ion Florescu, şefi de secţie, Nicolae 
lonescu, adjunct de şef de secţie la 
C.C al P.C.R.

Din partea cehoslovacă: Miroslav 
Muller, adjunct • al şefului Secţiei de 
politică internaţională a C.C. al P.C. 
din Cehoslovacia, Vladimir Polacek, 
activist la C.C. al P.C. din Ceho
slovacia.

In cursul convorbirilor s-a făcut 
o informare reciprocă asupra cons
trucţiei socialiste în cele două ţări. 
A fost examinat stadiul actual al 
relaţiilor bilaterale şi s-a exprimat 
hotărîrea de a dezvolta în continuare 
prietenia şi colaborarea dintre
R.S. România şi R.S. Cehoslovacă, 
dintre P.C.R. şi P.C. din Ceho
slovacia, pe baza principiilor mar- 
xism-leninismului şi internaţionalis
mului socialist.

A avut loc, de asemenea, un 
schimb de păreri asupra unor pro
bleme actuale ale situaţiei interna
tionale şi ale mişcării comuniste şi 
muncitoreşti.

O atenţie deosebită a fost acordată 
problemelor securităţii europene, 
subliniindu-se necesitatea de a se 
depune în continuare eforturi pentru 
normalizarea relaţiilor şi extinderea 
colaborării între statele europene, 
pentru realizarea unui sistem efi
cient de securitate pe continent.

In prezent trebuie acţionat cu fer
mitate şi făcut totul pentru a se tre
ce neîntîrziat la o nouă fază, mai 
activă, prin reuniuni multilaterale, 
în vederea accelerării pregătirii di
recte şi convocării Conferinţei gene
rale europene a statelor.

A fost exprimată îngrijorarea fată 
de escaladarea războiului în Indo
china, care constituie un atentat grav

Ia suveranitatea şl securitatea 
popoarelor din această regiune, un 
pericol serios pentru pacea lumii. 
Părţile şi-au reafirmat solidaritatea 
cu lupta dreaptă a popoarelor viet
namez, cambodgian şi laoţian împo
triva intervenţiei străine, s-au pro
nunţat pentru încetarea imediată a 
acţiunilor agresive ale S.U.A., pen
tru retragerea trupelor americane din 
Vietnam şi din întreaga peninsulă 
indochineză, pentru respectarea li
bertăţii, integrităţii teritoriale şi in
dependentei naţionale, a dreptului 
sacru al acestor popoare do a-şi ho
tărî singure, fără amestec din afară, 
destinele, în conformitate cu voinţa 
şi aspiraţiile lor nationale.

In legătură cu situaţia din Orien
tul Apropiat, a fost relevată impor
tanţa soluţionării pe cale politică a 
conflictului, pe baza Rezoluţiei Con
siliului de Securitate din noiembrie 
1967, subliniindu-se necesitatea re
tragerii trupelor israeliene din teri

toriile arabe ocupate, asigurării in
dependentei şi integrităţii teritoria
le a tuturor statelor din zonă, regle
mentării problemei populaţiei pales
tiniene în conformitate cu dr-'c'-d 
său la autodeterminare.

în convorbiri a fost exprimată ho
tărîrea celor două partide de a milita 
consecvent pentru restabilirea şi în
tărirea unităţii şi coeziunii mişcării 
comuniste şi muncitoreşti interna
ţionale, întemeiată pe internaţiona
lismul socialist, respectarea indepen
dentei, egalităţii în drepturi, stimei 
şi respectului reciproc, pentru întă
rirea solidarităţii tuturor forţelor 
revoluţionare, democratice şi antiim- 
perialiste din întreaga lume.

Tovarăşul Gustav Husak a invitat 
pe tovarăşul Nicolae Ceauşescu să 
facă o vizită în Republica Socialistă 
Cehoslovacă. Invitaţia a fost accep
tată.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă sinceră, tovărăşească.

Dejunul
oferit de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu

Stoica, Ion Pătan, Vasile Vlad, Ion 
Florescu, Nicolae lonescu.

Au participat, de asemenea, Miro
slav Sulek, ambasadorul Republicii 
Socialiste Cehoslovace la Bucureşti, 
şi membri ai ambasadei.

în timpul dejunului tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu şi Gustav Hv'ak 
au rostit toasturi.

Dejunul s-a desfăşurat într-o * 
feră prietenească.

Plecarea 
spre patrie

In seara zilei de 3 martie tovarăşii 
Gustav Husak şi Vasil Bilak au pă
răsit Capitala, îndr6ptîndu-se spre 
patrie.

La aeroportul Otopeni, oaspeţii 
cehoslovaci au fost conduşi de to
varăşii Nicolae Ceauşescu, Paul Ni- 
ailescu-MÍ7.i!, Vasile Vlad, membru 
supleant al C.C. al P.C.R., şeful sec
ţiei relaţii externe a C.C. al P.C.R., 
de activişti de partid.

Au fost de fată Miroslav Sulek, 
ambasadorul Republicii Socialiste 
Cehoslovace la Bucureşti, şi membri 
ai ambasadei.

(Agerpres)

B  UN PUTERNIC CUTREMUR a 
avut loc marţi seara în împreju
rimile oraşului italian Orvieto. Fe 
nomenul a durat circa 6 secunde, 
avînd o intensitate de 10 grade pe 
scara Mercalli. Comunicaţiile tele 
fonice au fost întrerupte. N-au 
fost înregistrate victime omeneşti 
sau pagube materiale, dar poput 
laţia locală a intrat în panică, 
deoarece Orvieto se află doar la 
30 km nord de oraşul Tuscania, 
unde 27 de persoane au pierit ca 
urmare a unor mişcări seismice 
înregistrate luna trecută.

B POSTUL DE RADIO MONTE
VIDEO a anunţat eliberarea, ţn 
cursul nopţii, a consilierului ame. 
rican Claude Fly, răpit la 7 au
gust 1970, de membrii organizaţiei 
ilegale „Tupamaros".

Claude Fly, în vîrstă de 64 de 
ani, a fost internat într-un spital 
din capitala uruguayană pentru a 
primi îngrijiri medicale. Ştirea 
eliberării a fost confirmată de au
torităţi.

Problema soluţionării diferitelor 
aspecte ridicate de procesul de pro
ducţie prin mijloace proprii este as
tăzi în atenţia fiecărui colectiv de 
muncă din unităţile noastre econo
mice. Preocuparea continuă pentru 
ridicarea parametrilor calitativi ai 
produselor, pentru diversificarea pro
ducţiei, a serviciilor prestate către 
populaţie presupune totodată o vastă 
acţiune de perfecţionare a utilajelor 
şi instalaţiilor, de mecanizare a dife
ritelor operaţii, de confecţionare sau 
achiziţionare de maşini şi utilaje 
noi, moderne. Executarea acestora 
prin lucrări din credite de mică me
canizare constituie un mijloc extrem 
de eficient şi operativ, ia îndemîna 
oricărei unitati productive sau de 
deservire. Criteriul eficienţei econo
mice care stă la baza executării 
acestor lucrări constituie, prin bene
ficiile suplimentare ce se realizează, 
un mijloc sigur de rezolvare a ne
cesităţilor producţiei, de antrenare a 
fiecărui colectiv în lupta permanentă 
de însuşire a noului, de autoperfec- 
tionare.

Pe această linie, în ultimii ani, în 
judeţul nostru s-au obţinut rezultate 
deosebit de valoroase. Creditele de 
mică mecanizare au fost utilizate 
pentru efectuarea diferitelor lucrări 
productive, care au condus la per
fecţionări de tehnologii, la sporiri de 
capacităţi de producţie, la realizarea 
unor construcţii cu caracter produc
tiv, concretizîndu-se în final în spo
rirea Însemnată a productivităţii 
muncit, reducerea Cheltuielilor ma
teriale de producţie, îmbunătăţirea 
substanţială a condiţiilor de muncă. 
Multe din lucrările de autoutilare, 
acţiune în care o serie de întreprin
deri din judeţul nostru şi-au ciştigat 
un renume, au fost realizate din cre
dite de mică mecanizare.

Iată de ce am considerat utilă o 
retrospectivă a modului în care uni
tăţile economice ale judeţului nos
tru au folosit aceste credite în anul 
1970, cît şi prezentarea cîtorva din 
perspectivele anului 1971 în acest 
domeniu.

In anul 1970 au fost aprobate un 
număr de 166 lucrări de mică meca
nizare, a căror valoare s-a ridicat la 
aproape 23 milioane lei. Faptul că 
eficienta economică anuală s-a ante- 
ealculat ia peste jumătate din va
loarea lucrării, demonstrează utilita
tea folosirii acestor mijloace pentru 
soluţionarea celor mai stringente pro
bleme ridicate de procesul productiv 
al întreprinderilor.

După cum spuneam mai înainte, 
cele mai multe credite s-au aprobat 
pentru autoutilări şi adaptări de uti
laje — 124 lucrări din 166 — ceea 
ce a avut influentă pozitivă asupra 
îndeplinirii indicatorului de producti
vitate a muncii, cît şi asupra măririi 
capacităţilor de producţie. In această 
acţiune au obţinut rezultate bune 
Uzina mecanică Sibiu, prin realiza
rea fierăstrăului alternativ; Uzina 
mecanică Mîrşa — agregat pentru 
găurit, cu o eficienţă economică de 
34 000 lei; AMET Sibiu, prin procu
rarea unei prese hidraulice şi a unei 
macarale, cu eficientă economică de 
115 000 lei şi respectiv 121 000 lei şi 
altele.

Savantul 
Henri Coandă 

la Mediaş
Două zile, oraşul de pe Tîrnave 

a trăit bucuria de a fi gazda emi
nentului om de ştiinţă, savant de re
nume mondial, fiu de seamă al 
poporului român, Henri Coandă, con
silier pentru problemele de ştiinţă si 
tehnologie, cu rang de ministru, la 
Consiliul de Stat al Republicii So
cialiste România.

Insotit de directorul Institutului de 
cercetări, foraje şi extracţie a gazu
lui metan, dr. ing. Gheorghe Aldea, 
savantul român a vizitat Uzina me
canică gaz metan. în cursul vizitei 
făcute cît şi în cadrul convorbirilor 
avute cu specialiştii uzinei s-au per
fectat posibilităţile de lărgire a do
meniului de utilizare în industrie a 
arzătoarelor tip Coandă. De ase
meni, eminentul om de ştiinţă a fă
cut preţioase recomandări privind 
îmbunătăţirea corpurilor regulatoare
lor de gaz, orientarea studiilor şi 
cercetărilor uzinale spre domeniile 
cu aplicabilitate în procesul de pro
ducţie, apreciind că în această uzină 
există o bună activitate de invenţii 
şi inovaţii

Vestea vizitei academicianului 
Henri Coandă în Mediaş a suscitat 
un deosebit interes în rîndul oame
nilor muncii şi în special al intelec
tualităţii tehnice medieşene care i-a 
adresat rugămintea acordării unei 
întilnirl Răspunzînd cu amabilitate 
invitaţiei, în cursul zilei de ieri, la 
Casa de cultură a sindicatelor, sub 
auspiciile comisiei inginerilor şi teh
nicienilor, a avut loc o Intîlnire emo
ţionantă plină de învăţăminte în ca
drul căreia savantul român a vorbit 
despre preocupările sale de seamă, 

„Dorit! să cunoaşteţi care au fost 
ş! sínt preocupările rnele? In prin
cipiu sínt aceleaşi — viitorul omu
lui, M-am ştrăduit să desprind din
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viată partea cea mai importantă! ce 
este omul, ce loc ocupă în natură? 
Nu voiam niciodată să concep că 
omul este ceva mic. El are capaci
tate nelimitată de a cunoaşte. Sin
tern apă, dar sintern şi cărbune. Cînd 
cărbunele se cristalizează devine un 
diamant De aceea omul trebuie să 
lupte pentru a sclipi* — a spus aca
demicianul Henri Coandă.

Din cuvîntul cald, rod al înţelep
ciunii acumulată în cei peste 60 de 
ani de activitate, s-au desprins în
drumări valoroase pentru cadrele 
tehnice, pentru întreaga asistenţă 
printre care necesitatea ca orice ac
ţiune de cercetare ştiinţifică să fie 
finalizată în activitatea practică pen
tru realizarea aspiraţiilor omului spre
0 viată mai bună. De asemeni în 
condiţiile de azi, cînd ştiinţa a de
venit o forţă nemijlocită a produc
ţiei, se impune necesitatea scurtării 
timpului de aplicare a cercetării şti
inţifice, deci o luptă continuă cu 
timpul.

„Interesantele lucruri ce le-am a- 
flat, imboldul însufleţitor, exemplul 
dvs. strălucit de muncă şi de dă
ruire pentru cauza ştiinţei şi pro
gresului — a arătat inginerul Pan- 
telimon Medaru, responsabilul C.I.T. 
Mediaş, constituie pentru noi, inte
lectualii medieşeni, clipe de neuitat, 
încă un motiv de a ridica tot mai 
sus ştiinţa românească*.

La emoţionantele clipe ale despăr- 
tîrii s-a adăugat surpriza pionierilor 
medieşeni care au expus în foaierul 
Casei de cultură a sindicatelor mo
numentul în miniatură intitulat „Spre 
înălţimi* dedicat înaltei preţuiri ce
1 se cuvine marelui savant Henri 
Coandă.

V. BOŢOC 
ILIÉ OLARU
S. EMANOIL
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P le n a r a  C onsiliu lui 
ju d eţean  a l s in d ica te lor

Ieri după amiază, în sala duhului 
C.F.R. din Sibiu, a avut loc plenara 
Consiliului judeţean al sindicatelor.

La plenară au luat parte, alături 
de membrii consiliului, tovarăşii 
Victor Mureşan, secretar al Comi
tetului judeţean Sibiu al P.C.R., 
Traian Andone, de la comisia eco
nomică a Consiliului Central al 
U.G.S.R., precum şi numeroşi invi
taţi — muncitori, ingineri, tehnicieni 
din întreprinderile economice ale 
judeţului.

Pe ordinea de zl a plenarei a. fi
gurat un singur punct: preocuparea 
organelor sindicale pentru califica
rea şi perfecţionarea pregătirii pro
fesionale a salariaţilor.

Tov. Constantin Bota, preşedintele 
Consiliului judeţean al sindicatelor, 
a deschis lucrările plenarei şi a dat 
cuvîntul tovarăşului Comşe Opriş, 
secretar al Consiliului judeţean al 
sindicatelor, spre a prezenta mate
rialul de analiză. Din referatul pus 
în dezbatere reţinem ca un aspect 
semnificativ aprecierea că majorita
tea comitetelor sindicatelor au ini
ţiat şi organizat acţiuni proprii, di

versificate pe locuri de muncă şl 
categorii de salariaţi, cum sínt; 
consfătuiri tehnico-organizatorice, 
schimburi de experienţă, concursuri 
profesionale, etc

Referatul a acordat un spaţiu în
semnat problemelor privind califi
carea prin şcoli profesionale, cursuţi 
de perfecţionare şi calificare prin 
ucenicie. Au fost subliniate, în ace
laşi timp, lipsurile din activitatea 
sindicatelor din judeţ datorită cărora 
se perpetuează carenţe vechi în con
ţinutul şi formele organizatorice ale 
calificării angajaţilor cum ar fi: 
Instructori necorespunzători ca pre
gătire, neconcordantă între tematici 
şi cerinţele concrete ale întreprin
derilor, cuprindere numerică nesatis
făcătoare în diferitele cursuri şi al
tele.

Pe marginea referatului au luat 
cuvîntul tovarăşii: Silvestru Vlad, 
preşedintele comitetului sindicatului 
de Ia C.E.I.L. — Sibiu, Gheorghe 
Boţoc, preşedintele comitetului sin
dicatului de la U.M.M.N. Copşa Mi
că, Ilié Luca, preşedintele Consiliu, 
lui orăşenesc al sindicatelor Agnita,

pentru executarea de lucrări ce per
mit mecanizarea transporturilor in
terne, a muncilor auxiliare. în acest 
scop, prin lucrările efectuate s-au 
obtinut rezultate bune la Uzina me
canică Mîrşa, Combinatul textil Cis
nădie, Combinatul textil Sibiu, 
MACO Sibiu şi la multe altele.

Spuneam mai înainte că lucrările 
de mică mecanizare sint îndreptate 
şi spre o serie de obiective ce se 
încadrează în activitatea de deser
vire a populaţiei. în anul 1970 s-a 
acordat o atenţie deosebită amena
jării şi modernizării spatiilor comer
ciale, dotării cu mobilier şi utilaj 
comercial. Bunăoară, atît Combinatul 
de tricotaje şi ciorapi cît şi Combi
natul de pielărie şi încălţăminte au 
amenajat cite un magazin de prezen
tare şi desfacere a produselor pro
prii, care s-au bucurat de aprecie
rea cumpărătorilor. De asemenea, 
I.B.C. „Păltiniş“ a procurat 30 de că
suţe camping la cabanele Curmă
tura şi Valea Aurie şi a extins spa
ţiul hotelier Ia Valea Oltului.

Sigur că toate aceste realizări 
atestă în mare parte preocuparea 
comitetelor de direcţie din întreprin
deri pentru perfecţionarea activităţii 
productive. Se cuvine însă să semna
lăm o serie de neajunsuri care s-au 
manifestat de-a lungul îndeplinirii

(Continuare tn pas » IH-a) 
CORNELIU DAN

Interior din magazinul „DIODA“ eu piese de schimb, deschis recent în 
. Piaţa 6 Martie din Sibiu

Foto: FRED NUSS

Creditele au fost utilizate de ase
menea, în scopul îmbunătăţirii teh
nologiilor de fabricaţie şi al măririi 
capacităţilor de producţie. S-au rea
lizat astfel: două cuptoare de trata
ment termic al sculelor, în băi de 
săruri, la „Independenta", amenaja
rea unor spatii pentru sortarea, păs
trarea şi uscarea materialelor lem
noase la Uzina mecanică Sibiu, dez
voltarea capacităţilor de producţie la 
unitatea a Il-a de la „Libertatea“, 
îmbunătăţirea tehnologiilor de fabri
caţie a produselor de lăcătuşerie şi 
amenajarea unui atelier de format şi 
asamblat cu lianţi de bachelită la 
AMET, 2 maşini de canetat tuburi 
textile Ia „Flamura roşie* etc.

După cum se ştie, creditele de 
mică mecanizare sínt larg utilizate
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Da la un pahar,., 
a închisoare

Matei Gavrilă a fost angajat 
al uzinei .Independenţa". Era 
lăcătuş mecanic. în 28 februarie 
s-a îmbătat criţă, după care a 
pornit-o teleleu pe stradă. A 
acostat apoi mai multe persoane, 
iar pe unele le-a lovit. Alcoolul 
,i-a dictat" chiar să scoată cuţi
tul şi să-l folosească împotriva 
lui R. G. şi a soţiei acestuia. Se
sizate, organele de miliţie l-au 
reţinut şi, în aceeaşi zi, instanţa 
l-a judecat, condamnîndu-1 la 4 
luni închisoare contravenţională.

4BiBIB!Bf

a fost
prins

Macrina Andrei din satul Tăl- 
măcel a venit la Sibiu după 
cumpărături. După ce şi-a făcut 
toate tîrguieiile prin Sibiu, Macri
na s-a dus la gară. în Piaţa gării, 
insă, şi-a adus aminte că n-a 
cumpărat bomboane pentru copil. 
De aceea s-a aşezat la . rînd, la 
un chioşc. In spatele ei, era un 
bărbat. Cînd a ridicat braţul, 
să-i dea gestionarei banii şi-a 
dat seama că e . . .  perchiziţio- 
nată. A început să strige. Hoţul, 
însă, o luase la picior. Dar, n-a 
ajuns decit pînă in gară, unde a 
fost prins de către cetăţeni. Se 
numeşte Alexandru Filip şi este 
din satul Lita, judeţul Cluj. A 
mai fost condamnat pentru ... 
buzunăreală. Acum, pentru cei 
450 iei furaţi Macrinei Andrei, 
va îmbrăca din nou costumul pe 
care-1 ştie . . .

IIBIfllfllfl

S-a înşelat»

singură
Puia Grancea, din Moşna, a 

erezett că face parte din tagma 
prorocilor. Drept pentru care, 
găsind amatoare, a început pre
zicerile. Ultima dată i-a ghicit 
Johannei Mantsch din Moşna, 
căreia i-a pretins, în acest scop, 
suma de 6 000 lei. Un lucru n-a 
ghicit, insă, Puia Grancea. Că 
ea însăşi va fi depistată de către 
organele de miliţie. Acum şi-a 
dat seama de acest lucru şi i-a 
restituit banii Johannei M. 
Aceasta, bineînţeles, la insisten
ţele lucrătorilor de miliţie. Pen
tru înşelăciune ea va ii deferită 
justiţiei.

JIBîBlBlBj

Un gest 
monstruos

Consumul excesiv de alcool ii 
face pe unii să-şi piardă minţile. 
Aşa s-a întîmplat cu Mihai 
Schuller din Şelimbăr. Acesta, 
după ce s-a îmbătat, a încercat 
să-şi omoare soţia. A fost îm
piedicat, însă, de copilul său, în 
vîrstă de 14 ani, care l-a lovit 
cu o sticlă în cap. Şi in timp ce 
soţia sa, cu leziuni foarte grave, 
a fost transportată la spital (in 
prezent e în afara oricărui peri
col), Mihai Schuller a dispărut. 
Peste cîteva zile â fost prins de 
către organele Inspectoratului 
miliţiei judeţene Caraş-Severin, 
in momentul în care încerca să 
treacă în mod fraudulos fron
tiera, de stat.

IIBIBIBII

Control
inopinat...

A fost întreprins In zilele 
de 10 şi 18 februarie la unele 
unităţi comerciale din Ocna Si
biului şi Sibiu. Constatările? La 
bufetul „Ştrand", de la staţiunea 
Ocna Sibiului, barmanul Iiie 
Negrilă n-a folosit corect reci
pientele de măsurat, iar respon 
sabilul acestui bufet, Mihai Mir 
ză, a luat, fără forme legale, de 
la gestionarul cantinei staţiunii, 
Dumitru Hărcăianu, 500 sticle cu 
bere. In aceeaşi zi la restaurantul 
„împăratul romanilor" s-a consta
tat că nici barmanul Andrei 
Schaaser n-a folosit corect reci
pientele de măsurat. Au urmat, 
evident, amenzile.

Y Y t l
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„Nunta", spectacol folcloric prezentat de ansamblul căminului cultural 
din Axente Sever (regia: prof. Fînică Lazăr)

0 experienţă
culturală valoroasă

Localitatea Axente Sever nu dis
pune de o înzestrare de practică
culturală deosebită de alte comune 
şi sate din judeţ, din contră, chiar 
mai puţin .generoasă, gîndindu-ne 
că există o singură sală de lucru 
la căminul cultural (a cărui clădire 
datează din 1909) şi că se mai fo
losesc, pentru repetiţii, sălile de 
clasă ale şcolii alăturate. Şi totuşi, 
localitatea se înscrie printre cele 
de frunte ale mişcării cultural-ar- 
tistice de amatori, reuşind ca, in 
scurt timp, să-şi realizeze o garni
tură puternică de formaţii şi un 
public sigur. în evidenţa perma
nentă a aşezămîntului figurează 4 
echipe de teatru (in limbile română 
şi germană), 2 ansambluri folclo
rice (în limbile română şi germană), 
o fanfară, o formaţie de muzică 
uşoară, alta de muzică populară, 
solişti, cor mixt (cu tendinţe de a 
deveni cor de cameră, pe baza re
pertoriului adecvat şi a componen
ţei potrivite), brigadă artistică — 
toate însumînd o participare con
stantă de peste 175 de artişti ama
tori, în spectacole şi repetiţii. 
Aproape în totalitate, conducerile 
artistice ale acestor formaţii sínt 
efectuate de către învăţători şi pro
fesori ai şcolii, sporind astfel con
tribuţia directă a intelectualităţii 
locale în activitatea cultural-artis- 
tică, asigurînd totodată un nivel 
ridicat practicii acesteia, dovedit şi 
prin succesele la diverse întîlniri şi

. . ' , ......___________ TTT lo

cuitori la cursuri de o bună ţinută 
profesională, cum ar fi „Tehnica în 
istoria civilizaţiei", „Mică enciclo
pedie contemporană", „Tradiţii cul
turale săseşti", „Organizarea pro
ducţiei în zootehnie", cursuri de 
limba germană, foto, croi.

Am fi nedrepţi dacă, încheind 
aceste cuvinte laudative pentru bu
nul mers al activităţii culturale din 
Axente Sever, nu am aminti numele 
celor mai buni instructori de for
maţii (Ludwig şi Susanna Seiferth, 
Finica Lazăr, Regina Füger, Eiisa- 
beta Schoger) sau membri ai aces
tora (Eduard Zank, Agnetha Kraus, 
Claudiu Apăvăloaie, Reinhold Schus
ter, Helga Zank, Gabriela Gîrloanţa, 
Dumitru Popa, Regina Ludwig, Mi
chael Füger, Emil Lup, Dumitru 
Mitrea ş.a.). Este un exemplu de 
bună organizare şi stimulare a 
participării la viaţa cultural-artis- 
tică locală, realizată exclusiv pe 
posibilităţile forţelor locale.

TITU POPESCU

P l e n a r a  t r i e n a l a  
a  C . J . E . F . S .  S i b i u

f
1 Omagiu ţării 

şi partidului

De curind, în Casa albastră a 
Muzeului Brukenthal, s-au desfăşu
rat. lucrările plenarei CJ.E.F.S. Si
biu, care a analizat activitatea spor
tivă de masă şi de performantă din 
judeţul nostru, pe perioada 1968— 
1970. La lucrările plenarei au parti
cipat tovarăşii Marin Bîrjega, vice
preşedintele C.N.E.F.S., loan Mun- 
teanu, şeful secţiei propagandă a 
Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R., 
Constantin Costandache, şeful sec
ţiei sport de performantă şi învătă- 
mint de pe lingă Consiliul de Mi
niştri al R.S.R., reprezentanţi ai or
ganizaţiilor, unităţilor şi asociaţiilor 
sportive din municipiile şi oraşele 
judeţului, numeroşi invitaţi, zia
rişti.

Darea de seamă, prezentată de to
varăşul Vlad Guşu, preşedintele 
C.J.E.F.S. Sibiu, a reliefat principa
lele aspecte ale dezvoltării mişcării 
sportive din judeţul Sibiu, concreti
zate în participarea an de an, în 
medie, a 26 000 de tineri la formele 
competifionale de masă. Duminicile 
cultural-sportive organizate in aso
ciaţiile din oraşele şi comunele ju
deţului — pentatlonul atletic, „Cupa 
tineretului şcolar“, „Cupa tineretu
lui de la sate", „Cupa recoltei", 
„Crosul tineretului" etc. — s-au bucu
rat în perioada analizată de o tot 
mai largă participare.

în sistemul competiţional oficial au 
activat în perioada 1968—1970 un 
număr de 224 echipe in campiona
tele judeţene, municipale şi orăşe
neşti, 21 echipe in divizia şcolara şi 
de juniori, 4 echipe în divizia C, 
11 echipe în divizia B şi 4 echipe in 
divizia A, Numărul formaţiilor spor
tive angajate in sistemul competitio- 
nal a crescut în aceşti ani de la 245 
în 1968, la 264 în 1970. Datele sta
tistice prezentate în darea de seamă 
scot în evidenţă importante creş
teri în rîndul sportivilor legiti
maţi, clasificaţi, numărul sporit al 
secţiilor afiliate la federaţiile de spe
cialitate şi al profesorilor de educa
ţie fizică, antrenori, instructori spor
tivi, arbitri. Relevantă ni s-a părut 
în special situaţia comparativă asu
pra titlurilor balcanice şi naţionale 
cucerite de sportivi din judeţul Si
biu: în 1968, doar 8 astfel de titluri 
încununau activitatea sportivă a ju
deţului, pentru ca în 1970 numărul 
lor să se ridice la 7Q!

Analiza minuţioasa, care a susci
tat din plin interesul participanţilor,

a fost axată în special pe activita
tea desfăşurată la principalele disci
pline sportive: atletism, fotbal, gim
nastică, handbal, natatie, volei, bas
chet, patinaj, box, popice, turism etc. 
Aprecierilor meritate la adresa unor 
asociaţii, secţii sau unităţi sportive 
li s-au alăturat şi întemeiate critici, 
care au scos la iveală deficienţele 
(uneori destul de mari şi numeroase) 
care se mai manifestă în mişcarea 
sportivă judeţeană, începînd de la 
înţelegerea greşită a atribuţiilor pînă 
la ignorarea acestora de către unii 
conducători de asociaţii şi echipe. 
Faptul că numeroase echipe divizio
nare nu s-au preocupat suficient de 
asigurarea schimbului de sportivi 
prin reîmprospătarea continuă a lo
turilor cu elemente tinere a dus, in 
unele discipline sportive, la o ade
vărată criză valorică. Este in spe
cial cazul handbalului, voleiului, al 
atletismului şi chiar al fotbalului, a- 
ceasta în ciuda realelor succese pe 
care le-au înregistrat unele echipe 
din aceste discipline sportive în ul
tima perioadă şi a posibilităţilor de 
selecţie pe care le oferă judeţul 
nostru. )

.Analiza întreprinsă în darea de 
seamă, precum şi bogatul plan de 
măsuri pentru perioada 1971—1973 
au constituit o bună bază de discuţii 
pentru participanţii la plenară. Nu
meroşi vorbitori, între care P. 
Schuschnig, P. Popescu, D. Popa, A. 
Janovcic, E. Vinereanu, A. Purcbe- 
rea, A. Urdea, I, Moraru, Tr. Todo- 
ran, V. Popovici, I, Bălută, Letiţia 
Gagiu, V. Răileanu şi H. Kroner au 
arătat că potenţialul sportiv actual 
al judeţului permite o mai amplă 
desfăşurare de forţe atît pe linia 
sportului de masă (in şcoli, în între
prinderi, instituţii, in mediul rural 
etc.), cit şi în ce priveşte, perfor
manţa sportivă. S-a subliniat nece
sitatea unor mai judicioase organi
zări a accesului sportivilor pe tere
nuri de sport, in săli, a unei mai 
ferme prezenţe a C.J.E.F.S. în munca 
de conducere şi organizare a acti
vităţii sportive.

Tovarăşul loan Muntean», şeful 
secţiei propagandă a Comitetului ju
deţean Sibiu al P.C.R., a jalonat, în 
intervenţia sa, principalele direcţii 
ale viitoarei dezvoltări .a mişcării 
sportive din judeţul Sibiu, subliniind 
<ă la temelia muncii de formare şi 
educaţie sportivă trebuie să stea pa
siunea, dăruirea, . entuziasmul profe-

concursuri (amintim premiul III _ la 
festivalul interjudeţean de muzică 
uşoară de la Sovata; locul III ■ pe 
ţară obţinut acum cîţiva ani de o 
formaţie de teatru în limba ger
mană; fanfara, corul şi o formaţie 
de teatru sínt promovate — anul 
acesta — în etapa de preselecţie a 
etapei republicane a concursului ar
tiştilor amatori).

Cum se explică acest entuziast şi 
dens climat cultural? Directorul dş 
cămin, Qctavian Barna, a reuşit ca 
numai în doi ani să dea făgaş nou 
vieţii spirituale , locale, ştiind să 
atragă elementele valoroase pentru 
aceasta, atit in funcţie de preferin
ţele fiecăruia cit şi după posibili
tăţile de fructificare obştească a 
înclinaţiilor. Este un indiciu al tac
tului de a lucra cu oamenii, recu
noaşterea meritelor acestora în 
crearea unui climat cultural-artistic 
efervescent, ajutat fiind pentru 
toate acestea atît de către comite
tul comunal de partid, cit şi de 
către consiliul popular.

Menţionăm că, in urma strădaniei 
întreprinzătoare a directorului de 
cămin, aici există singurul cineclub 
comunal din judeţ, cu o dotare co
respunzătoare (două aparate de fil
mat, un aparat de proiecţie, tanc 
de developare etc.). Au fost şi sínt 
în curs de realizare filme docu
mentare pe teme civice, populari
zatoare sau de atitudine critică, 
filme de popularizare propriu-zisâ.

în urma creării acestui „stil" pro
priu al iniţiativelor culturale, la 1 
noiembrie 1970, s-a înfiinţat în 
Axente Sever o Universitate popu
lară sătească, sub conducerea pri
cepută a prof. Nicolae Lazăr, direc
tor. Sínt Înscrişi peste 200 de 
cursanţi, mereu participă noi lo-

JACQDES HUSTIN SE CONFESEAZĂ:

De la podiumul 
la... loja

concurenţilor
j u r i u l u i

Reîntilnirea cu Jacques Hustin este, 
fără îndoială, mai mult decit un pri
lej de a lua interviu unei vedete. Cu
vintele poartă in miezul lor semnifi
caţia meditaţiei asupra unui destin.

L-am revăzut după doi ani, tot la 
Braşov. Mai avea puţin şi trebuia să 
urce pe scenă. Neliniştea pe care 
‘i-o remarcasem in 1968 mi se părea 
'la fel de inedită. Poate sensul ei ceva 
mai bine precizat. Acum, după încă 
un an, Jacques Hustin e din nou in 
România. De data aceasta nu în cali
tate de cîntăreţ. Faptul, destul de 
banal in aparenţă, are surprinzătoa
rea capacitate de a evidenţia esenţa 
unei realităţi:

— Cum tc simţi in această nouă 
ipostază?

— Sincer vorbind, o prefer întot
deauna pe cea de cîntăreţ. Reprezintă 
raţiunea existentei mele. Dar, am pri
mit cu multă bucurie invitaţia de a 
participa la actuala ediţie a festiva
lului braşovean, considerînd-o un pri
lej de a mă revedea cu un public de 
care mă simt foarte apropiat. O le
gătură permanentă, pe care o reali
zez şi prin intermediul zecilor de 
scrisori ce-mi vin in fiecare săptă— 
mină din România. E vorba, după 
cum se vede, de o iubire împărtă
şită. Nu rămîne decit să-i răspund . 
prin cintecele mele. Tocmai de aceea, 
aş fi preferat. . .

— Intr-un fel, există o compen
saţie. Am auzit că logodnica ta, 
Nicole Jacquemin, u  interpreta pe 
scena concursului şi o compoziţie 
care îţi aparţine.

— Da, şi sper într-un succes.
— Apropo, ce senzaţie ai trăit 

în prima zi a festivalului, cînd

te-ai instalat în fotoliul din loja 
juriului, iar prin faţa ta s-au pe
rindat primii concurenţi? Mă gin. 
dese că doar cu trei ani în urmă,
trăiai emoţiile lor.

— O senzaţie foarte ciudată. Ori
cum, e bine că intr-un juriu de ase
menea prestigiu intră şi cîntăieţi.

'  — De fapt, ce a însemnat pentru 
tine cîştigarea Cerbului în 1968?

— Mult. Depinde cum priveşti lu
crurile. Se poate formula şi aşa:
un pas important într-o carieră, care • •. 

— . . . a  continuat ascendent. N-ar 
fi interesant să le spui cititorilor 
„Tribunei Sibiului" ce-ai făcut în 
aceşti trei ani? Mai întîi, oaspetele 
a schiţat autograful pe care-1 re
dăm mai jos după care a conti
nuat:
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—■• imediat după Braşov, am plecat 
la Paris. Am şi înregistrat o bandă 
de 12 cm, cu cintecele festivalului. 
Apoi, in martie 1969, a urmat cel 
de-al doilea mare succes: premiul 
Academiei „Charles Cros". După a- 
cesla, încă o înregistrare, cu 13 me
lodii.

— Deci, nu eşti superstiţios?
— Ba da. Şi, Încă mult. Numai că 

superstiţia mea este pe dos. Acest 
număr mi-a purtat întotdeauna no
roc. Dovadă, ceea ce a urmat: un 
turneu în Bulgaria, unde am cîntat 
alături de Hristova, pe care am cu
noscut-o exact la această masă la 
prima ediţie a festivalului, apoi am 
fost invitat la inaugurarea studioului 
TV din Cracovia. Acum, la Bruxelles, 
interpretez rolul principal, acela al lui 
Claude, in comedia ansamblului 
„Hair“.

— în ce crezi, Jacques Hustin?
— In dragoste şi pace. Repertoriul 

meu, prin profilul său, mă refer la 
cîntece ca „Julie coup d’foudre“, „La 
libertă“ .şi altele, este subordonat toc- 
,mai acestui crez.

— Circula într-un timp zvonul că 
eşti poet?!

. — Dacă poet se numeşte cel care 
crede în poezie, atunci e adevărat. 
Dar, eu mă consider compozitor şi 
interpret.

— Totuşi, textele cîntecelor ta
le . . .

— E meritul lui Jean Ferras şi al 
cunoscutei Jacqueline Dulac. Ferras 
este cel care a făcut şi textele pentru 
aceea care s-a numit Edith Piaff. 
Realitatea este că marea poezie o 
realizezi şi prin interpretare.

— Asta ar fi totul despre dru
mul tău de la candidat la vedetă 
de prestigiu?

— Dacă nu punem la socoteală şi 
dragostea pe care o port oamenilor.

NICOLAE STOE
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TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: Vreme rece cu cerul temporar 
acoperit, favorabil ninsorilor slabe. 
Vîntul va sufla slab pînă la potri
vit din sectorul vestic. Minimele vor 
fi cuprinse între —7 şi —5 grade, 
iar maximele vor oscila între zero 
şi plus 2 grade.

AGNITA: 8 MAI: îutîlnirea (orele 
10,00; 16,00 şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Jandarmul se însoară (orele 18,00 
şi 20,00). .

COP Şl A MICA: POPULAR: Câlugă- 
rija şi comisarul ţorele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: lianka (orele
17,00 şi 19,00).

BAZNA-BAl: Răutăciosul adoles
cent (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Cei cinci din cer (orele 17,00 şi 19,00).

CINEMA
SIBIU: INDEPENDENŢA: Seches- 

tru de persoană (orele 9,15; 11,30;
13,45; 16,00; 18,15; 20,30); ARTA: Şoimii 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30); TINERETULUI: Circ fără fron
tieră (orele 10,00 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; ,20.30).

AL. SOMEŞANU

MEDIAŞ: PROGRESUL: B.D. intră 
în acţiune (orele 0,00; 11,15; 14,00;
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Noroc Kekec (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Lacul lebedelor 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Răzbu
narea Sfîntului (orele 11,00; 16,00; 
18,00 şi 20,00).

10,00—11,30 — Emisiuni-lecţii pen
tru lucrătorii din agricultură. 
Livezile de sămînţoase.

18.00 Deschiderea emisiunii. 
Emisiune în limba maghiară.

18.30 Poşta Ex-Terra.
18,40 Romanţe şi muzică populară. 
18,50 România 71. Azi — judeţul 

Vîlcea.
19,15 Publicitate.
19,20 1001 de seri,
19.30 Telejurnalul
20.00 Concursul şi 

naţional 
Braşov - 
IV-a.
Concurs.

21,10 Drumurile. Reportaj.
21.30 Partea a il-a a concursului 

şi festivalului internaţional 
„Cerbul de aur“.
Recital Enrico Macias.

22.30 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

de seară, 
festivalul inter- 

„ Cerbul de aur“ 
■ România. Ediţia a

TEATRU

Cadru din filmul ŞOIMII, care rulează la cinematograful „Arta“
din Sibiu.

La Teatrul de stat din localitate, 
ora 19,30, spectacol cu piesa CO
MEDIE CU OLTENI, iar la Mediaş, 
ora 20,00, secţia germană a Teatru
lui din Sibiu prezintă FIZICIENII.

1.333333333333333333333333333333333333333333833333333333

sorilor de educaţie fizică, antrenori
lor şi sportivilor. Recomandări pre
ţioase au fost făcute CJ.E.F.S. Sibiu 
pe linia îmbunătăţirii stilului său de 
muncă, a atragerii specialiştilor la 
rezolvarea sarcinilor de esenţă in 
sportul sibian. S-a desprins îndeo
sebi ideea că cei aproape 1 000 de 
activişti sportivi din judeţ (profe
sori, antrenori, instructori, arbitri) 
sínt prin natura activităţii lor sub
ordonaţi C.J.E.F.S. Sibiu, care are 
menirea de a ghida întreaga activi
tate sportivă judeţeană. De aseme
nea, s-a subliniat că indiferent cine 
este proprietarul bazelor sportive, a- 
cestea trebuie folosite intensiv, după 
un orar judicios şi sub conducerea 
C.J.E.F.S. Folosirea intensivă a tutu
ror mijloacelor de propagandă spor
tivă — afişaj, presă, radioficare ele.
— elaborarea şi realizarea unui pro
gram precis de educaţie patriotică şi 
etic-cetâţenească a sportivilor, îm
bunătăţirea formelor de atragere a 
tuturor factorilor în elaborarea mă
surilor şi sarcinilor pe linie de sport
— - expresie a democraţiei socialiste
— sínt recomandările de cea mai 
mare însemnătate, care au reieşit din 
cuvin tul tovarăşului loan Munteanu.

In încheierea lucrărilor, plenarei a 
vorbit tovarăşul Marin Birjega, vice
preşedinte al C.N.E.F.S. După ce a 
subliniat importantele succese înre
gistrate în sportul judeţului Sibiu în 
ultimii 3 ani, vorbitorul s-a oprit 
asupra problemelor de bază ale miş
cării sportive: sportul de masă şi de 
performanţă. „In condiţiile vieţii mo
derne, cînd tehnica îl scuteşte con
siderabil pe om de efortul fizic, este 
necesar să folosim în primul rînd, ca 
principiu elementar al oricărei forme 
de sport, mişcarea". Gimnastica în 
şcoli, în întreprinderi, în cadru or
ganizat sau practicată în mod indi
vidual, sporirea motricitatii ia scară 
de masă prin activizarea formelor 
celor mai simple de mişcare sínt 
noile sarcini ale sportului de masă 
actual. în ce priveşte sportul de per
formanţă recomandările vicepreşedin- 

-telui C.N.E.F.S. s-au axat în special 
pe problemele selecţiei, îmbunătă
ţirii continue a bazei materiale şi 
modernizării mijloacelor de antrena
ment. Tovarăşul Marin Bîrjega a 
asigurat plenara că numeroasele 
propuneri — inclusiv cele referitoare 
Ia legislaţia sportivă — venite din 
partea reprezentanţilor mişcării spor
tive din judeţul Sibiu vor face obiec
tul unui aprofundat studiu la 
C.N.E.F.S.

I

E
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în cadrul nenumăratelor ac
ţiuni desfăşurate in cinstea ani- 
ver sării semicentenarului Parti- ■ 
dului Comunist Român, elevii 
claselor a IX-a de la liceul si
bian „Gh. Lazăr" au organizat 
o intilnire emoţionantă cu tova- 
răşul Lindner Dezideriu, vechi 
militant al mişcării muncitoreşti 
care ne-a vorbit despre lupta ti
nerilor utecişti in anii Erei ai 
ilegalităţii.

Elevii, deosebit, de interesaţi 
în aceste probleme, au pus nu
meroase întrebări în legătură cu 
felul în care uteciştii ilegalişti 
au ştiut să răspundă chemării 
partidului, ducând la bun sfîrşit. 
sarcinile date. Integrîndu-'sS 
perfect ambianţei festive, mon
tajul „Poezia sibiană cîntă patria 
şi partidul" a fost prezentat da 
elevii claselor a IX-a A şi E în
drumaţi de profesoara Iustina 
Itu.

Versurile izbucneau din piep
turile lor tinere ca adevăraţi 
torenţi de bucurie, inundînd sala, 
emoţionînd prin sinceritatea şi 
recunoştinţa faţă de eminentul 
conducător al ţării, partidul ne
învins al celor ce muncesc pen
tru construirea unei ere noi pe 
aceste plaiuri.

IOANA GRECEANÜ 
clasa a IX-a E 

Liceul „Gh. Lazăr" Sibiu

Festival
cultural-artistic
Zilele trecute a avut loc in sala 

căminului cultural din Ighişul 
Vechi (comuna Bîrghiş), în faţa 
a peste 250 de spectatori, festi
valul cultural-artistic al pionie
rilor şi şcolarilor de la şcoala 
generală clin localitate, închinat 
semicentenarului partidului.

Şi-a dat concursul formaţia 
corală condusă de prof. Victoria 
Joantă. ,

Cu viu interes au fost urmărite 
poeziile închinate partidului.

Serbarea-coneurs s-a încheiat 
cu un frumos program de gim
nastică artistică.

înv. IONEL IONAŞCU

0 acţiune 
lăudabilă

Plenara a ales noul Consiliu jude
ţean pentru educaţie fizică şi sport, 
alcătuit din 59 membri, precum şi 
biroul acestuia. Din birou fac parte: 
Vlad Guşu — preşedinte, Viorel 
Hărţău şi loan Schuster — vicepre
şedinţi, S. Achim, Gh. Burnete, D. 
Dobrescu, Letiţia Gagiu, H. Kroner, 
C. Naicu, V. Răileanu, K. Voiculescu, 
Tr. Todoran şi F. Zilcsak — mem
bri.

VIOREL CU CU

Pionierii de la Liceul de mu
zică şi arte plastice din Sibiu au 
prezentat, recent, în sala Filar
monicii de stat, un bogat pro
gram de poezii şi melodii închi
nat semicentenarului partidului.

Şi-au dat concursul recitatorii, 
soliştii instrumentişti, corul şi 
orchestra elevilor pionieri, sub 
conducerea profesorilor Jenő 
Erzse, Hans-Georg Dengel şi Le- 
lia Bărbat.

I LIANA V. MICU 
elevă

2 8  F a h r u u m

întreprinderea de prefabricate 
şi elem ente de consfrucfii Braşov

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ, 
pentru BALASTIERA SEBEŞ-OLT:

— 1 mecanic locomotivă
— 1 impiegat de mişcare.

Cei interesaţi se vor adresa la sediul balastierei, telefon 
7, Turnu Roşu, sau la biroul personal al I.P.E.C. Bra
şov, telefon 2 25 65.

M I C A  P U B L I C I T A T E
Părinţii, Curccheanu Vasile şi Elena, mulţumesc tuturor rudelor, colegi
lor de serviciu, grădiniţei de copii şi cunoscuţilor care au participat la 
înmormHifarea fiului lor LIVII’,
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Producţia agricolă la I.A .S . Agnita

Pe calea concentrării, 
profilării şi a specializării

Interviu cu inginerul ERMINIU NICOARA, directorul tehnic 
al I.A.S. Agnita.

Unitate eu pronunţată orientare spre profilarea producţiei, între
prinderea agricolă de stat Agnita a cunoscut în anii cincinalului 
133&—1970 o puternică dezvoltare economică, datorită hărniciei oame
nilor locului şl- investiţiilor eieciuate pentru continua modernizare a 
tehnologiilor de lucru -in toate sectoarele de activitate. Rezultatele de 
producţie realizate în aceşti ani, cu toate că slnt grevate de condiţiile 
climatice nefavorabile care au lost, mai ales in anul trecut, reflectă 
un fapt şi impun o primă constatare: s-au făcut paşi holăriţi pe drumul 
concentrării şi prolilării producţiei pe calea ridicării continue a efi
cienţei economice a activităţii desfăşurate in toate sectoarele, dar 
setai ales In creşterea animalelor.

— Cum se pregăteşte producţia 
agricolă a acestui an, prin prisma 
dezideratului major al sporirii 
continue a contribuţiei agricul
turii la realizările economiei na
tionale?

— Unitatea noastră are un sector 
■zootehnic puternic dezvoltat. La în
ceputul acestui an în fermele fostei 
I.A.S. Agnita existau 3 670 bovine, 
din care 1 700 vad şi juninci, a- 
proape 10 000 oi, cea 2 000 porci. In 
anul care a trecut am realizat 3 070 
litri de lapte de ia fiecare din cele 
1 400 vaci furajate. La formarea 
fondului de stat am contribuit eu 
36 753 hl lapte de vacă, 1188 hl 
lapte de oaie, cea 150 tone carne — 
din care 40 tone carne de porc — 
27 tone de lină, 1 079 tone de grîu, 
400 tone cartofi ş.a. Pentru benefi
ciarii externi am livrat 1 400 ber- 
becuţi. Fără îndoială, rezultatele 
erau şi mai bune dacă n-ar fi fost 
calamităţile din mai 1970.

In sectorul zootehnic, în anul tre
cut, am construit două ereşe pen
tru viţei — la fermele Metiş şi Să- 
rături — şi un grajd pentru bo
vine adulte, la ferma Metiş. Din re
surse locale, şeful atelierului me
canic de la Nocrich, Friedrich Honi
mén, împreună cu Wilhelm Sándor, 
au realizat 8 aeroterme, în valoare 
totală de cca 480 000 lei, care vor 
contribui la lichidarea mortalităţilor 
în maternităţile pentru purcei. Ace
laşi gen de instalaţie pentru încăl
zit au fost introduse la creţele de 
viţei de la Nocrieh şi Coveş. Tot pe 
linia iniţiativelor noastre locale se 
înscrie şi adaptarea maşinilor de 
recoltat cartofi, îmbunătăţiri exor 
cutate de mecanicul Ion Ciortea, de 
la atelierul mecanic din Nocrich. 
Primim din toată ţara comenzi pen
tru aceste maşini, dar atelierul nu 
are o capacitate prea mare de lucru.

— Să păşim şi în sectorul „te 
va ii in acest an“...

— La sfirşitul anului în fermele 
amintite va trebui să avem 4 200 
bovine, din care 1 920 vaci şi ju 
ninci, 2 000 porcine, din care 300

scroafe, şi acelaşi număr de ovine 
ca anul trecut. Se va realiza numai 
din acest sector o producţie globală 
de 41,4 milioane lei, cu un bene
ficiu de 800 000 lei. La fondul de 
stat aceste ferme vor contribui cu 
39 900 hl lapte de vacă, 1 300 hl 
lapte de oaie, o mare cantitate de 
carne şi lină, 2 600 tone de grîu, 
3 030 tone de porumb, 3 800 tone 
de cartofi ş.a. Ne-am mobilizat for
ţele pentru ca în acest prim an al 
cincinalului actual să obţinem re
zultate cît mai bune. Am luat deja 
măsuri pentru procurarea materia
lelor dc construcţie necesare reali
zării investiţiilor planificate în zoo
tehnie. In privinţa producţiei ani
maliere, nu avem emoţii: bază fu
rajeră există, oamenii îşi cunosc 
bine meseria. Am luat măsuri pen
tru ca producţia fermei Coveş, con
dusă de ing. Gheorghe Doina, să 
fie profilată pe obţinerea materia
lului de prăsilă. Toate vacile cu 
producţiile cele mai bune sínt con
centrate în aceasta fermă: din efec
tivul total, de 400 vaci existente în 
fermă, 260 sínt de elită, cu o pro
ducţie anuală de peste 3 700 1 lapte 
de la fiecare.

Producţiile medii planificate în 
sectorul vegetal — 2 600 kg grîu, 
2 600 kg orz, 3 100 kg porumb, 
13 200 kg cartofi la hectar — sint 
realizabile în condiţiile unui an a- 
gricol normal. Toate culturile de 
toamnă, 1 000 ha grîu, 650 ha orz, 
au fost semănate în condiţii foarte 
bune. Fertilizarea terenurilor s-a 
făcut în urma consultării buletine
lor agrochimice. Pe cele 2182 ha 
teren destinat culturilor de primă
vară am aplicat deja 250 kg îngră
şăminte azotoase la hectar pe în
treaga suprafaţă. înaintea efectuării 
arăţurilor de toamnă s-a aplicat 
superfosfatul, în doză de 350 kg/ha 
pe 1 000 ha, această acţiune conti- 
nuînd şi acum pe restul suprafe
ţelor de terenuri.

In aceste ferme este asigurată în
treaga cantitate de material semin- 
cer necesar: 1 000 tone de cartofi, 
6 tone seminţe trifoliene, 300 kg

Secvenţe
• La Casa pionierilor din Agnita 

s-a deschis de curînd o interesantă
expoziţie. Ea cuprinde o machetă a 
oraşului, avînd bine reliefate obiecti
vele industriale, miniaparate care 
ilustrează funcţionarea motorului în 
patru timpi sau a carturilor. Mai 
menţionăm admirabilele cusături popu
lare executate de eleve, precum şi 
fotografiile artistice datorate membri
lor cercului foto.

•  Secţia a H-a a F.I.P.A. îşi dez
voltă capacitatea de producţie prin 
construirea unui corp nou de clă
dire. Lucrarea, prevăzută a se ter
mina în trimestrul iii 1971, se află în 
stadiu avansat; noul obiectiv va asi
gura o creştere a rentabilităţii cu 
28,61 la sută iar producţia fizică 
anuală va fi de 1 873 perechi încăl
ţăminte de la fiecare salariat.

• în ziua de 26 februarie, agniţenii. 
dovedindu-şi hotărîrea de a respecta 
angajamentele luate în chemarea adre
sată celorlalte oraşe ale judeţului, au

ieşit cu mic cu mare la muncă pa
triotică. Astfel, s-a efectuat o cură
ţenie generală a arterei principale,
pe o distanţă de circa 2 km.

#

La magazinul „Arta populară".
— Mărţişoare?
— Nu avem!
_ 9
— Conducerea nu a contractat; fur

nizorul ne-a oferit mărţişoare nereu
şite.

— Halal furnizor!
La magazinele „Galanterie“ şi „Ju

cării“ stau în faţa mea trei tinere 
care caută un mărţişor pe plac. După 
un timp:

— Altele nu aveţi?
— Nu...
Ende e fantezia producătorului? Ne 

referim la cooperaţia meşteşugărească 
şi industria locală din judeţul nostru.

MARIUS TERCH1LA

w*rr T * e - ■ "'-'ai«»

sămînţă de sfeclă, din soiul Mamut, 
din producţie proprie, 80 tone să
mînţă de ovăz, cantitate selectată, 
de la care am trimis probe la La
boratorul judeţean pentru controlul 
seminţelor şi am primit buletine 
roşii.

In toate fermele se acţionează 
hotărît pentru îndeplinirea exem
plară a sarcinilor de producţie din 
acest an. Alături de realizările 
noastre anterioare, eforturile actuale 
slnt garanţii ferme ale transfor
mării intenţiilor noastre în realităţi 
certe.

Interviu realizat de 
GH. GRADINARU

Veşti de pe
ogoare

A r a tu r i p e n tr u  
în s ă m i n ţ ă r i l e  
d c  p r im ă v a r ă

Profitáld de timpul prielnic 
din cursul lunilor ianuarie şi fe
bruarie, mecanizatorii au execu
tat arături pentru însămînţările 
de primăvară pe mai bine de 
700 hectare. In această direcţie 
cele mai bune rezultate au fost 
obţinute în secţiile S.M.A. Ag
nita şi Avrig.

L u c r ă r i  în vii  
>i l i v e z i

Lucrătorii din fermele pomi
cole ale I.A.S. Sibiu desfăşoară 
în aceste zile o intensă activi
tate. In livezi se execută tăierile 
de rărire şi fructificare, stropi
tul II de iarnă şi administrarea 
îngrăşămintelor chimice. Pînă în 
prezent tăierile s-au efectuat la 
peste 150 000 pomi, iar stropitul 
II la 80 000 pomi.

A c ţ i u n i  p e n t r u
f e r t i l i z a r e a  s o l u l u i

ln vederea realizării producţii
lor planificate, membrii coopera
tivei agricole de producţie Şe- 
limbăr acordă o atenţie sporită 
acţiunilor privind fertilizarea so
lului. Pînă ieri au fost adminis
trate, pe semănăturile de toam
nă, 61 tone îngrăşăminte chimice. 
Totodată s-au transportat în 
cîmp peste 3 800 tone îngrăşă
minte naturale, care urmează să 
fie aplicate pe 94 ha destinate 
culturii de cartofi, 12 ha pentru 
porumb şi 14 ha pentru grădină. 
Transportul îngrăşămintelor na
turale continuă, zilnic fiind an
trenate în această acţiune 35 ate
laje.

ă S ;, Pentru îmbunătăţirea siste
mului informaţional economic

O expoziţie... 
apetisantăNoul complex comercial din Avrig

Foto! FRED NUSS

!'

Retrospectiva
şi... perspectivă

(Urmare din pag. î)

planului de mici mecanizări în 1970, 
pentru ca în acest an activitatea în 
acest domeniu să cunoască îmbună
tăţiri. Este vorba, în primul rînd, 
de faptul că multe unităţi au întîr- 
ziat cu depunerea documentaţiilor, 
iar după aceasta creditele au fost 
utilizate cu mai puţină operativitate. 
Aşa se explică şi rămînerea a o se
rie de lucrări pentru finalizare în a- 
cest trimestru. De asemenea, la în
tocmirea documentaţiilor nu întot
deauna s-au analizat posibilităţile de 
realizare, alît din punctul de vedere 
al capacităţilor de producţie, cît şi 
al asigurării bazei tehnico-materiale. 
O serie de unităţi au solicitat des
chiderea finanţării abia în ultimele 
zile ale lunii decembrie 1970. De 
exemplu, Uzina mecanică Mîrşa, pen
tru două lucrări, a solicitat deschi
derea finanţării doar la 29 decem
brie anul trecui. Este şi normal că 
ele nu mai puţeau fi executate decit 
în acest an.

în general, felul in care unităţile 
economice ale judeţului nostru şi-au 
planificat lucrările de mică mecani
zare pentru 1971 lasă să se între- 
\ adă o mai bună orientare a aces
tora în ce priveşte stabilirea de 
obiective de strictă necesitate pen
tru producţie, de sporire a eficienţei 
lor. Din planurile unităţilor, centra
lizate la sucursala judeţeană a Băncii 
Naţionale, rezultă că în acest an se 
vor efectua 181 lucrări, a căror efi
cienţă economică se ridică la 11 
milioane iei. Cele mai multe lucrări 
(118) vor fi executate în trimestrele 
li şi III, ceea ce va permite partici
parea acestora la îndeplinirea şi de
păşirea sarcinilor de plan. Şi în acest

an unităţi ca: „Independenţa*,
„Balanţa", Uzina mecanică Sibiu, 
Combinatul textil Sibiu, AMET, 
IJECOOP şi-au propus efectua
rea unui număr destui dp mare de 
lucrări. Rămîne doar să sé dea toată 
atenţia întocmirii din timp a docu
mentaţiei, a justificării economice a 
acestor lucrări, pentru á se depune 
din timp la bancă şi, în baza credi
telor aprobate', să se înceapă exe
cutarea neîntîrziată, mai ales că. a 
trecut destul timp din acest an şi 
numărul lucrărilor admise la finan
ţare este încă redus.

Bucătarii medieşeni au vrut să de
monstreze — şi putem afirma că an 
reuşit — cu ocazia recentei expoziţii 
de artă culinară, organizată la res
taurantul „Tîrnava“, din localitate, 
măiestria lor profesională. Timp de 
două* zile, prin faţa standului s-au 
perindat sute de vizitatorii care. nu 
numai că au admirat preparatele ex
puse, ci le-au şi gustat. Preparatele 
de vînat. printre care cotletul de 
mistreţ, pulpa de mistreţ, iepurele cu 
măsline, cele de peşte — începînd de 
la zacusca de rîndunieă de mare şi 
terminînd cu saramura de crap — 
cele de pasăre, precum si diferitele 
sorturi de prăjituri, în total peste 350 
reţete, dintre care 120 de peşte, au 
fost mult apreciate de medieşeni. Me
ritul nu este numai al organizatorilor 
ci, în primul rînd, al celor care au 
creat preparatele, al tinerilor bu
cătari Nicolae Ghica. loan Busuioc. Ma
riana Sabini. Regina Diek, I.etiţia 
Cirtăzan şi Marianne Week.

Despre Nicolae Ghica putem spune 
că este un adevărat maestru în pre
pararea mîncărurilor, preocupat me
reu în a-şi desăvîrşi arta de bucătar. 
In anii 1963—19G4 el a fost trimis la 
un curs de specializare în străinătate! 
a participat la concursul internaţio
nal de artă culinară organizat la 
Bucureşti şi de fiecare dată s-a în
tors ia Mediaş cu un bogat bagaj de 
cunoştinţe; loan Busuioc este, de ase
menea, un bun şi apreciat bucătar. 
■De altfel, despre activitatea, fantezia 
şi priceperea lor vorbesc şi cele peste 
13 reţete noi create de ei.

Apreciem iniţiativa T.A.P.b. Mediaş 
de a organiza această expoziţie; ră
mîne desigur, în continuare, de da
toria noastră, a publicului, să „certi
ficăm“. şi nu-i mai puţin importantă 
datoria conducerii T.A.P.b. de a ve
ghea ca preparatele să se găsească 
în localuri şi . . . după închiderea ex
poziţiei!

b. SANDU,
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Noi construcţii industriale la Uzinele textile Cisnădie

Prin lăţimea mai mare de lucru de care dispun, noile sortimente de 
carde, montate recent Ia Uzinele textile Cisnădie — au o capacitate 

dublă faţă de utilajele folosite anterior

P le d o a r ie  
p en tru  u rg en ţa

ireşti, cu cîteva zile in urmă, 
icvici a organizat o festivi- 
remiere a unităţilor de de- 
autoturismelor cu termen de 

Cu această, ocazie secţia 
ce a cooperativei meşteşu- 
Cehnica nouă“ a fost pre- 
litatea sibiană a ocupat, m 
-urs nedeclarat, locul II Pe 
"şi locul HI pe ţară. Aceasta 
deservire exemplară a auto- 
executarea unor reparaţii de 
■üoeuirea pieselor de schimb 
iul de garanţie prevăzut şi 
! documentaţiei conform 
existente. Premiile au con- 
m aparat de radio şi o mo- 
să cu scule. De asemenea, 
Ureche, Rolf Davids, loan 
Petru Scarlat au primit şi 

iividuale. Şi să nu uităm că 
cîteva săptămâni înainte (b 
la Braşov, firma „Dacia 
ea în evidenţă activitatea 

crătorilor de la Auto-seryice 
mele mecanicilor auto Nor- 

Hans Szekely, Dumitru 
Ians Schuster sínt cunoscute 

Strădania lor şi a altor 
breaslă a ridicat faima um- 
ne, i-a creat un binemeritat 
Păcat însă că această recu- 

i muncii acestor oameni este 
le activitatea de întreţinere 
irespunzătoare. Ca să-ţi gre- 
i-ţi speli autoturismul la 
ice Sibiu Ui trebuie nici 
niei mai puţi* decit 3—4—a

ore. Sîmbâta şi mai mult. Nu sínt 
vinovaţi oamenii care spală, am mai 
spus-o. Aparatele de spălare-gre- 
sare existente nu mai corespund 
crescîndelor cerinţe ale posesorilor de 
autoturisme. Şi anunţam, în decem
brie, în coloanele ziarului nostru fap
tul că unitatea Auto-service a fost 
dotată cu un modern arc de spălat, şi 
că această instalaţie va intra în func
ţiune o dată cu sărbătoarea Mărţişo
rului. Făcînd însă o vizită la Auto
service ne-am convins că faptele se 
prezintă într-o totală neconcordantă 
cu firescul. La 1 martie arcul de spă
lat nu numai că nu a fost pus în 
funcţiune, dar nici măcar n-a fost 
despachetat. „La ora aceasta — ne 
spunea Gheorghe Ureche, şeful uni
tăţii — se poartă tratative în legă
tură cu locul unde va fi amplasat 
acest arc, dată fiind această poziţie 
a noastră, la încrucişare de drumuri“.

Poate că este necesar, într-adevăr, 
un.studiu de amplasament legat de no
dul de circulaţie din această zonă. 
Dar nu se putea oare termina acest 
studiu pina la 1 martie? Sezonul tu
ristic de vară (de fapt, la Sibiu sin
tern într-un permanent sezon turistic) 
se apropie cu paşi repezi. Şi este ne
cesar ca organele competente să re
zolve cît mai repede problema ampla
sării arcului de spălat. Altfel, există 
pericolul să ne prindă ...  o altă iarnă 
făcînd studii.

ALEXANDRU GRAD

Ritmul impetuos de dezvoltare a 
economiei impune . folosirea unui sis
tem informaţional bine pus la punct. 
Cine nu-şi dă seama de importanţa 
pe care o deţine astăzi informaţia în 
ierarhia pîrgbiilor de conducere, or
ganizare şi planificare a activităţii 
economice? Iar cum complexitatea fe
nomenelor economice este atit de 
mare, adesea una şi aceeaşi informa
ţie serveşte — în perioade de timp 
diferite — la luarea de decizii în do
menii de activitate diferite. Este toc
mai ceea. ce reclamă o atenţie deose
bită la tezaurizarea informaţiilor în 
scopul valorificării ulterioare a aces
tora. Astfel, înmagazinînd numai acele 
date care reflectă cît mai sintetic fe
nomenul cercetat vom crea premise 
favorabile pentru transferul lor că
tre alţi solicitanţi — care astăzi sínt 
atît de. numeroşii

Metodele de lucru moderne din ţă
rile avansate — unde procesul de pre
lucrare a informaţiilor în scopul luă
rii deciziilor optime are loc în între
prinderi specializate cum sínt cen
trele de câlcul, înzestrate cu apara
tură electronică — se bazează tocmai 
pe folosirea unor date cît mai con
centrate, sintetice, care permit o ca
racterizare scurtă, dar precisă, ,a fe
nomenului. Şi cum judeţul nostru va 
beneficia în acest cincinal de un ase
menea centru este lesne de înţeles că 
nu ne mai putem mulţumi cu actuala 
metodologie. Este adevărat că, la în
ceput, centrul nostru de calcul nu va 
putea satisface toate solicitările şi că 
de-abia în cincinalul următor va a- 
tinge apogeul. Dar aceasta nu în
seamnă că pînă atunci — mai precis 
pînă cînd începem a ne folosi de ser
viciile centrului — să continuăm a ne 
mulţumi cu actualul sistem informa
ţional, mai bine sau mai puţin bine 
pus la punct, pe eare-l avem la în- 
demmă. Căci, deşi unităţile econo
mice din judei au căutat în anii ce 
au trecut să-şi reorganizeze şi chiar

să-şi modernizeze sistemul informa
ţional, se constată încă o limitare doar 
la păstrarea în arhivă a o serie de 
materiale în stare brută, fără o se
lecţie şi ordonare a lor în funcţie de 
necesităţile impuse de evoluţia dife
ritelor fenomene. Or, acest lucru nu 
poate decit să creeze neajunsuri în 
luarea unor decizii adecvate.

Tocmai de aceea considerăm ca fiind 
necesară uniformizarea evidenţei pri
vind urmărirea nivelului, ritmului şi 
proporţiilor de realizare a indicatori
lor economici. Dacă însă avem în ve
dere şi utilitatea surselor de date şi 
apreciem această utilitate aşa cum se 
cuvine, vom recunoaşte că uniformi-
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zarea şi tipizarea modului de pre
zentare a activităţii economice din 
fiecare unitate ne va aduce serioase 
avantaje la toate nivelele de condu
cere. In acest scop propunem intro
ducerea, în unităţile economice din 
judeţ, a trei caiete-fişe, denumite: 
caiet 1 — fişe sinteză, caiet 2 — fişa 
indicatorului şi caiet 3 — fişa indica
torilor calitativi.

Adoptarea acestor documente ar 
putea crea la prima vedere impresia 
că în lbc să simplifice numărul, şi
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CAIET 3
FIŞA INDICATORILOR CALITATIVI

aşa mare de documente de evidenţă, 
o amplifică. Dar, în realitate .reuşim 
să concentrăm şi să avem mereu la 
îndemână o situaţie clară, precisă şi 
atît de necesară bunei desfăşurări a 
activităţii noastre. Apoi, acest grad 
de concentrare ne . poate ajuta să re-
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nîinţăm la alte documente ce se in- dielt, la 1 00O lei
tocmesc in paralel. Mai este de men- prod, marfă lei/1 000
ţionat un mure avantaj: ne vom obiş- Proci. glob. la
nui să sintetizăm în cîteva fişe acti- 1 000 lei fd. fixe lei/1 000
vitatea unităţilor, ceea ce creează Salarii la 1 000 lei
premisa acomodării cu noua metodă prod, globală lei/1 000
de lucru impusă de folosirea centru- Amortizare la
lui de calcul. 1 000 lei prod. j

Macheta celor trei caiete — fişe se glob. lei/1 000
prezintă astfel: Alţi indic,”,’ori

Aceste caiete-fişe pot ii utilizate de 
orice unitate economică, indiferent de 
ramură sau specific de activitate şi, 
în acelaşi timp sínt aplicabile şi la 

.nivelul centralei, combinatelor indus
triale şi direcţiilor judeţene de coor
donare şi sinteză. Indicatorii respec
tivi pot fi redaţi şi în profil terito
rial. la nivelul judeţului, municipii
lor şi oraşelor. Caietul 2 — fişa indi
catorului — va fi însoţit şi de un 
caiet cu prezentarea grafică a indi
catorilor în dinamică. In afara ur
măririi principalilor indicatori, prin 
acelaşi caiet se pot urmări şi sorti
mentele din planul de producţie.

Este demnă de reţinut importanţa 
ce o au indicatorii calitativi eviden
ţiaţi în caietul 3 care, prezentaţi în 
dinamică, furnizează informaţii pre
ţioase referitoare la gradul de efi
cienţă economică a activităţii desfă
şurate de unitate. în acelaşi timp, 
fişa creează premise şi stimulează 
iniţiativa specialiştilor în a aprofunda 
utilitatea şi necesitatea urmăririi şi 
a altor indicatori. De pildă: produce 
noi fabricate în anul x (număr şi va
loare), numărul ţărilor în care se ex
portă (număr, produse, relaţii) etc.

Considerăm că fişa sinteză (caiet 1) 
poate constitui un formular care co
respunde necesităţilor întocmirii unor 
serii dinamice de date (pe indicatori) 
din etapele precedente, atît pe total 
unitate cît şi în profil teritorial, în ve
derea prezentării realizărilor cu scopul 
de a completa şi îmbogăţi monogra
fia fiecărei unităţi.

Importanţa organizării şi uniformi
zării urmăririi creşterilor cantitative 
şi calitative în activitatea unităţilor, 
impune introducerea acestor caiete- 
fişe care, fără echivoc, vor uşura 
munca de informare, ridieînd. în a- 
ceia.şi timp, nivelul calitativ al deci
ziilor.

I’KIRI. ISDRAD.L,
BORTS ROTARU 

economişti
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Şedinţa Comitetului m iniştrilor 
apărării ai ţărilor participante 

la Tratatul de la Varşovia
fn zilele da 2 şi 3 martie 1971 s-a 

'desfăşurat la Budapesta şedinţa Co
mitetului miniştrilor apărării ai sta
telor participante la Tratatul de la 
Varşovia.

La lucrările comitetului au luat 
parte miniştrii apărării, Comandan
tul Suprem şi şeful Statului major al 
forţelor armate unite.

Şedinţa a examinat problema per
fecţionării infrastructurii arinatşlor 
statelor participante la Tratatul de 
la Varşovia.

Participanţii la şedinţă au consi
derat indicat să adopte măsurile ne
cesare pentru dezvoltarea pe mai 
departe a sistemului de transmisiuni 
şi a mijloacelor de conducere. Co
mitetul miniştrilor apărării a ascul
tat, de asemenea, raportul cu pri
vire la perspectivele dezvoltării tru
pelor şi flotelor statelor participante 
la Tratatul de la Varşovia.

Vizita tovarăşului 
Cornel Burtică 

la Cairo
Cairo 3. — Corespondentul Ager- 

pres, Constantin Oprică, transmite: 
Ministrul comerţului exterior al 
Republicii Socialiste România, Cor
nel Burtică, a avut miercuri o în
trevedere cu Aziz Sidky, vicepre
mier şi ministru al industriei pe
trolului şi resurselor minerale. Cu 
această ocazie, au fost examinate 
probleme referitoare la dezvoltarea 
relaţiilor economice, a schimburilor 
comerciale şi cooperării tehnico-şti- 
inţifice între România şi R.A.U. 
Cele două părţi au convenit să 
semneze un nou acord de cooperare 
economică.

Convorbirile s-au desfăşurat In- 
tr-o atmosferă cordială, amicală şi 
de înţelegere mutuală. Ministrul 
român a fost însoţit de Titus Sinn, 
ambasadorul României în R.A.U., 
Constantin Gavrilă, şeful Agenţiei 
economice române, şi de experţi.

Ministrul economiei şi comerţului 
exterior al R.A.U,, Mohamed Mar- 
zeban Abdallah, a oferit un dejun 
fn onoarea lui Cornel Burtică.

Luînd in consideraţie întărirea neîn
treruptă a blocului agresiv N.A.T.O. 
participanţii la şedinţă au ajuns la 
concluzia asupra necesităţii de a în
tări şl în viitor armatele statelor 
participante la Tratatul de Ia Var
şovia şi de a le înzestra cu arma
ment şi tehnică modernă.

în problemele dezbătute au fost 
adoptate hotărîri puse de acord.

Şedinţa a fost prezidată de minis
tül apărării al Republicii Populare 
Ungare, general colonel Lajos Czi- 
nege.

W M  . . i t t w . Z t J l
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R.S. CEHOSLOVACA. La Chrudim, în estul Boemiei s-o construit noul 
hotel „România“. Modernul hotel, situat în centrul oraşului este rezul
tatul muncii comune a arhitecţilor şi proiectanţilor români şi cehi. In 

foto: vedere a noului hotel „România“

Şedinţa Prezidiului 
Uniunii Comuniştilor 

din Iugoslavia
Belgrad 3. — Corespondentul A- 

gerpres, George Ionescu, transmite: 
La Belgrad a avut loc o şedinţă a 
Prezidiului Uniunii Comuniştilor din 
Iugoslavia, care a dezbătut proiectul 
amendamentelor la constituţie.

In raportul prezentat pe marginea 
acestui proiect, Edvard Kardeli, 
membru al Biroului Executiv al Pre
zidiului U.C.I., a subliniat că acesta 
constituie platforma înnoită a fră
ţiei unităţii şi egalităţii în drepturi 
a popoarelor Iugoslaviei. Amenda
mentele la constituţie, a arătat vor
bitorul, nu cer o revizuire în esenţă 
a părţilor sale principale şi princi
piale, aceasta fiind cea mai bună do
vadă că transformările survenite in 
sistemul constitutional iugoslav, chiar 
dacă au fost frecvente, au avut pînă 
acum o orientare principială clară, 
generată pe baza dezvoltării revolu
ţionare a societăţii iugoslave în de
cursul a 25 de ani de existentă.

In ce priveşte funcţiile economice 
ale Federaţiei, vorbitorul a subliniat 
că în amendamentele propuse se pre
vede ca organele federale să exer
cite numai acele funcţii care sínt 
stabilite prin constituţie, in confor
mitate cu interesele comune, toate 
celelalte funcţii economice urmînd să

Í.D.G. La combinatul de ciorapi ESDA din Auerbach, creşterea produc- 
ivităţii muncii este determinată în egală măsură de o tehnologie mo- 
lernă, automatizarea întregului proces de producţie, ca şi de condiţiile 
ociale excelente create aici. Vechile depozite au fost amenajate pentru 
I servi ca grădiniţe pentru copiii salariaţilor. Combinatul dispune şi de 
m serviciu medical atent, de săli de producţie luminoase şi spaţioase.

In foto: Una din marile săli de producţie ale combinatului ESDA

fie exercitate de republici şi pro
vincii.

în noua organizare a organelor fe
derale, a arătat vorbitorul, cel mai 
Important element nou ar urma să-I 
reprezinte constituirea Prezidiului 
R.S.F.I., „care are sarcina de bază 
de a reprezenta în faţa lumii Iugo
slavia şi de a acţiona pentru înfăp
tuirea egalităţii în drepturi a popoa
relor şi naţionalităţilor iugoslave. 
Prezidiul R.S.F. Iugoslavia este şi cel 
mai înalt organ de îndrumare şi co
mandă a forţelor armate ale Iugo
slaviei. Printr-un amendament spe
cial, a arătat Edvard Kardeli, se pre
vede ca tovarăşul Tito, în calitate 
de preşedinte al republicii, să-şi 
menţină toate atribuţiile ce îi revin 
prin constituţie în momentul de faţă; 
în această calitate, el va fi preşedin
tele Prezidiului R.S.F. Iugoslavia nou 
format.

Deschizînd dezbaterile, preşedin
tele Iosip Broz Tito a reliefat că 
tot ce se referă la programul de sta
bilizare în industrie trebuie să fie 
rezolvat urgent, deoarece problemele 
din acest domeniu nu suferă amînare.

După încheierea dezbaterilor pe 
marginea raportului prezentat de 
Edvard Kardeli, Prezidiul U.C.I. a 
adoptat o rezoluţie care aprobă 
orientarea şi esenţa proiectelor de 
amendamente la constituţia iugo
slavă.

O hotărâre a  Se
n a tu lu i B erlin u 

lu i occid en ta l
Berlinul occidental 3 (Agerpres). 

— Senatul Berlinului occidental 
s-a declarat de acord cu tratativele 
propuse de guvernul Republicii 
Democrate Germane, anunţă agen
ţia D.P.A. Primarul Berlinului oc
cidental, Klaus Schütz, a declarat 
miercuri că a adus la cunoştinţa 
guvernului R.D.G. faptul că Ulrich 
Müller, şeful Cancelariei senato
riale, a fost însărcinat să ducă tra
tativele. In răspunsul Senatului, a 
spus Schütz, este exprimat regre
tul că nu poate fi acceptată data 
de 4 martie pentru începerea tra
tativelor. El a anunţat că va pro
pune, cit mai curînd posibil, o 
altă dată.

Din t a r i l e  s o c i a l i s t e
Kursk 3 (Agerpres). — In Uniunea 

Sovietică a început construirea cen
tralei atomoelectrice de la Kursk, 
care va furniza energie electrică re
giunilor centrale ale R.S.F.S.R., in
clusiv combinatelor pentru extracţia 
de minereu de fier de la 
Kursk. Centrala atomoelectrică, ce va 
fi dotată cu blocuri reactoare avînd 
o putere de 1 milion kilowaţi fie
care, va fi dată în exploatare încă 
în cursul actualului cincinal (1971— 
1975).

Se prevede ca, în viitorii cinci 
ani, în Uniunea Sovietică energia 
atomicŞ să fie folosită pe scară 
largă pentru producerea de curent 
electric, de căldură şi pentru desali
nizarea apei marine.

Havana 3 (Agerpres). — In pro
vincia cubaneză Oriente s-a termi
nat, cu 36 de zile înainte de termen, 
construcţia barajului „Octavio de la 
Conception". Prin construirea aces
tei instalaţii hidrotehnice pe rîul Ta- 
cajo s-a format un lac de acumulare 
cu o capacitate de 12 milioane m c 
de apă. Acesta va fi folosit pentru 
asigurarea necesarului de apă pota
bilă în localităţile înconjurătoare ca 
şi pentru irigaţii.

Praga 3. — Corespondentul Ager
pres, Eugen Ionescu, transmite: Ora
şul Hlohovec, situat la 70 km nord
est de Bratislava, este denumit ora
şul trandafirilor. Alături de ginga
şele flori, în anii construcţiei socia
liste pe pămîntul Hlob' x ecului au 
crescut cîteva obiective industriale 
puternice. „Slovakofarma", de pildă,

Un interviu al lui Mitia Rihicici 
privind relaţiile franco-iugosiave

Paris 3 (Agerpres). — Intr-un in
terviu acordat agenţiei France Presse, 
O.R.T.F.-ului şi unor ziarişti iugo
slavi, Mitia Ribicicl,, preşedintele 
Vecei Executive Federale a R.S.F, 
Iugoslavia, s-a pronunţat pentru lăr
girea continuă a schimburilor dintre 
Iugoslavia şi Franţa. Elogiind tehno
logia franceză, premierul iugoslav a 
relevat că în prezent între cele două 
ţări se negociază mari proiecte de 
cooperare pentru fabricarea de cau
ciucuri la uzinele „Litostroi" şi a 
unor piese pentru automobile „Re
nault", în schimbul importului de 
maşini „Renault" în Iugoslavia.

Mitia Ribicici a relevat, de aseme-

Deteriorarea climatului 
social-politic columbian

nea, că a avut un schimb de păreri 
cu conducătorii francezi în legătură 
cu problemele securităţii europene. 
Este necesar, a spus el, să fie valo
rificat climatul european favorabil 
pentru a se încheia noi acorduri eco
nomice între Est şi Vest. Răspunzând 
unei întrebări referitoare la convo
carea conferinţei general-europene 
pentru securitate, şeful guvernului 
iugoslav a declarat: „Noi considerăm 
că problema acestei conferinţe nu 
trebuie supusă unor anumite condiţii 
prealabile*. Dacă în întreaga Europă 
se stabileşte un climat de încredere, 
va fi uşor să se rezolve şi alte pro
bleme, a spus el.

Premierul iugosjav a vorbit zia
riştilor, de asemenea, despre exis
tenţa unor mari posibilităţi de coo
perare intre Franţa şi Iugoslavia în 
zona Mediteranei.

Bogota 3 (Agerpres). — Climatul 
social-politic din Columbia a conti
nuat să se deterioreze după institui
rea, săptămîna trecută, a stării ex
cepţionale. Luni şi marţi s-au pro
dus noi incidente între poliţie şi par
ticipanţii la demonstraţiile antiguver
namentale, care au avut loc la Bogota 
şi în mai multe oraşe de provincie. In 
capitala ţării, mii de persoane au 
participat la un impresionant miting 
organizat în „Parcul Independenţei" 
în semn de protest faţă de brutali
tăţile comise de poliţie împotriva 
manifestanţilor din oraşul Caii, unde 
au fost ucişi 15 demonstranţi.

Demonstraţii similare au avut loc 
în oraşele Palmiri, Medellin şi Po- 
payan. In oraşul Caii, unde au în

ceput săptămîna trecută incidentele, 
armata a preluat controlul, instau
rând „starea de asediu". Cursurile 
facultăţilor şi şcolilor au fost între
rupte. Peste 150 de persoane au fost 
arestate.

Intre timp, nemulţumirea se gene
ralizează. Sindicatele muncitorilor 
protestează împotriva politicii eco
nomice a guvernului şi a creşterii 
costului vieţii.

Organizaţiile studenţeşti au che
mat la o mobilizare generală în 
toate universităţile şi şcolile pentru 
joi. O grevă generală a fost pro
iectată în întreaga ţară pentru săp
tămîna viitoare. O puternică agita- 
taţie continuă să domnească şi în 
rîndurile populaţiei rurale.

este una dintre cele mai mari fabrici 
de medicamente din Cehoslovacia, 
ale cărei produse sínt exportate în 
numeroase ţări ale lumii.

Berlin 3 (Agerpres). — O pondere 
însemnată în economia R.D. Ger
mane o deţine industria construcţii
lor de maşini. Din totalul producţiei 
industriale a ţării, acestei ramuri îi 
revin aproape 30 de procente. Tre
buie subliniat, de asemenea, faptul 
că industria construcţiilor de ma
şini cunoaşte de la an la an o pu
ternică dezvoltare. Este suficient să 
se amintească în acest sens că din 
anul 1949 volumul producţiei în a- 
ceastă ramură industrială a , sporit de 
circa 10 ori.

&

Phenian 3 (Agerpres). — în anii 
, şeptenalului recent încheiat, indus
tria chimică a R.P.D. Coreene şi-a 
întărit considerabil baza materială 
şi a livrat cantităţi sporite de pro
duse pentru satisfacerea necesităţi
lor economiei naţionale. Astfel, vo
lumul producţiei de îngrăşăminte 
chimice a ajuns la finele etapei 
menţionate la 1,5 milioane tone. 
Producţia de fibre sintetice a cres
cut de 2,4 ori, iar cea de răşini sin
tetice de 40 de ori.

Varşovia 3 (Agerpres). — In Po
lonia a fost încheiată editarea „Ma
rii enciclopedii generale", care a 
necesitat o activitate susţinută des
făşurată pe parcursul a peste 11 ani. 
Cele 13 volume conţin aproximativ 
10 milioane de cuvinte explicate. 
Tirajul ediţiei este de peste 2 mi
lioane exemplare.

P re m is e  a le  s tab ilir ii 
re la ţiilo r  d ip lo m a tice  

c h in o -a u s tr ie c e
Viena 3 (Agerpres). — Parla

mentul austriac a hotărît miercuri, 
în unanimitate, să-l împuterni
cească pe ministrul afacerilor ex
terne, Rudolf Kirchschlaeger, să 
înceapă convorbiri cu R.P. Chi
neză pentru stabilirea de relaţii 
diplomatice între cele două ţări 
— informează corespondentul nos
tru  la Viena, Petre Stăncescu.

Salutînd această hotărîre, Kirch
schlaeger şi-a exprimat satisfacţia 
pentru faptul că „toate cele trei 
partide reprezentate în parlament 
s-au pronunţat în acelaşi fel. Nu 
mai este posibil să fie ignorată 
existenţa unei ţări cu peste 700 
milioane locuitori“ — a adăugat el.

•  PREŞEDINTELE CELEI DE-A 25-A SESIUNI A 
ADUNĂRII GENERALE A O.N.U., Edvard Hambro, s-a 
întîlnit marţi cu primul ministru al Marocului, Ahmed 
Laraki, şi cu preşedintele Camerei Reprezentanţilor, Ab- 
delhadi Boutaleb. Potrivit agenţiei Reuter, discuţiile s-au 
concentrat îndeosebi asupra evoluţiei situaţiei din Orien
tul Apropiat şi a misiunii Jarring.

Edvard Hambro întreprinde o vizită oficială în Maroc, 
în cursul căreia va asista la festivităţile prilejuite de 
aniversarea a 10 ani de la urcarea pe tron a regelui 
Hassan al II-lea.

•  PARTIDUL LABURIST din Irlanda, al doilea partid 
ca mărime de opoziţie din această ţară, s-a pronunţat 
împotriva planurilor guvernului de a adera la Piaţa co
mună. La încheierea conferinţei anuale a laburiştilor 
irlandezi a fost adoptată o rezoluţie în care se subliniază 
că aderarea ţării la C.E.E. reprezintă „o ameninţare pen
tru muncitorii irlandezi, o ameninţare la adresa existen
ţei micilor fermieri irlandezi şi o serioasă primejdie pen
tru  suveranitatea ţării şi politica tradiţională de neutrali
tate a Irlandei“.

•  AGENŢIA CHINA NOUA informează că la Pekin a 
sosit Jose Venturelli, vicepreşedinte al Asociaţiei cultu
rale Chile-China. -La aeroport, el a fost întîmpinat de Go 
Mo-jo, vicepreşedinte al Comitetului Permanent al Adu
nării Reprezentanţilor Populari pe întreaga Chină, şi de 
alte oficialităţi chineze.

•  ÎN PRIMELE 10 LUNI ale anului trecut, comerţul 
Italiei cu ţările socialiste europene s-a ridicat la suma de 
798,5 miliarde lire, ceea ce reprezintă o creştere de 10.5 
la sută faţă de perioada corespunzătoare a anului 1969.

•  MINISTRUL INVAŢAMINTULUT al Republicii Socia
liste România, Mircea Maliţa, care face o vizită oficială 
în Anglia, s-a întîlnit marţi cu secretarul de stat pentru 
educaţie şi ştiinţă, Margaret Thatcher.

In aceeaşi zi, ministrul învăţămîntului al Republicii 
Socialiste România a vizitat unele institute de învăţă- 
mînt superior Uin Londra.

EVENIMENTUL 
PE  SCURT

•  MINISTRUL JUSTIŢIEI AL ROMÂNIEI, TEODOR 
VASILIU, a sosit la Tunis. La 2 martie, el a avut con
vorbiri cu ministrul tunisian al justiţiei, Mohamed Fitouri, 
şi a vizitat o serie de instituţii judecătoreşti din ţara 
gazdă.

' Î l  •
•  LA BRUXELLES au început marţi convorbiri explo
ratorii între Comisia C.E.E. şi Cipru în vederea asocierii 
acestuia din urmă la Piaţa comună.
•  UN CONTRACT privind livrările de energie electrică 
din Uniunea Sovietică în Cehoslovacia în anul 1971 şi în 
viitorul cincinal a fost semnat la Praga de reprezentanţi 
ai organizaţiei cehoslovace de comerţ exterior „Metaim- 
pex“ şi ai organizaţiei sovietice „Energomaşexport“.

•  CONSILIUL POPORULUI DIN SIRIA — organism 
legislativ recent creat — a aprobat in unanimitate can
didatura premierului sirian Hafez Assad pentru postul de 
preşedinte al ţării — a anunţat radio Damasc. Candida
tura a fost propusă de Comandamentul regional provi
zoriu al partidului Baas din Siria, într-o scrisoare adre
sată la 1 martie preşedintelui Consiliului Poporului, 
Ahmed Khatib.

Candidatura premierului sirian pentru funcţia de şef 
al statului urmează să fie supusă, săptămîna viitoare, 
aprobării unui referendum popular.

•  PETRU BURLACU, adjunct al ministrului afacerilor 
externe al Republicii Socialiste România, a sosit la Bei
rut, venind de la Bagdad.

Petru Burlacu a făcut o vizită ministrului libanez al 
economiei naţionale şi al turismului, dr. Saab Jaroudi. 
Cu acest prilej, au avut loc discuţii referitoare la ansam
blul relaţiilor economice bilaterale şi posibilităţile lor de 
dezvoltare.

•  FREGATA NUCLEARA AMERICANA „TRUXTON“,
avînd un deplasament de 9 200 de tone, a ancorat în por
tul japonez Yokosuka. Nava este dotată cu rachete tele
ghidate.

Sosirea lui „Truxton“ în rada portului a stirnit nemul
ţumire în rîndurile cetăţenilor din Yokosuka, întrucît, 
aşa cum declara primarul oraşului, vizita fregatei nu
cleare americane este surprinzătoare în condiţiile în care 
în port se reduc serviciile de care beneficiază militarii 
americani conform acordului japono-arnerican, încheiat în 
decembrie anul trecut.

R.A.U. Alexandria este un im
portant centru economic, poarta 
maritimă a R.A.U., în care an
corează anual mii de vapoare 
din toate ţările. în foto: Şan
tierele navale din Alexandria

O declaraţie 
a premierului 
nord’irlandez

Belfast 3 (Agerpres). — Premierul 
nord-irlandez, James Chichester* 
Clark a anunţat în parlamentul de la 
Belfast că noi contingente de trupe 
britanice vor fi trimise în Ulster 
pentru a preveni, dacă va fi nece
sar, incidentele dintre catolici şi pro
testanţi şi atacurile teroriste asupra 
forţelor de ordine şi trupelor brita
nice. El a precizat că un prim ba
talion, cu un efectiv de 750 militari, 
se va alătura, în curînd, celor peste 
6 000 de soldaţi britanici aflaţi în 
această provmcie.\Premierul a aver
tizat., totodată, că vor ii luate mă
suri severe pentru prinderea autori
lor unor astfel de acte, condamnînd 
atentatele recente, soldate 'cu morţi 
şi răniţi în rîndurile forţelor de or
dine şi trupelor britanice.

O nouă „maree neagră“ •
Pericolul unei „maree ne

gre" ameninţă din nou coas
tele engleze ale Canalului 
Mînecif, in urma eşuării pe
trolierului, sub pavilion libe
rian, „Trinity Navigator" în 
apropiere de Torquay (Devon). 
Vasul, care venea din Golful 
Persic cu destinaţia Rotterdam, 
transporta 17 000 tone de pe
trol brut.

Acesta nu este însă unicul 
pericol pe care îl prezintă 
nava eşuată. întrucît în zona 
respectivă au naufragiat de 
curînd alte trei vapoare, se 
poate trage concluzia că însuşi 
procesul de navigaţie este pe
riclitai. Asupra acestei pro
bleme s-a oprit şi guvernul 
britanic. Anthony Grant, sub
secretar de stat la Ministerul 
Comerţului şi Industriei, a de
clarat în Camera Comunelor 
că guvernul examinează mă
surile ce trebuie luate de ur
genţă în scopul înlăturării 
riscurilor de ciocnire a nave
lor cu diferite fragmente ale 
epavelor aflate în canal. Se 
pare — a spus el — că acţiu
nile întreprinse pînă acum, 
cum sínt instalarea de gea
manduri şi iaruri plutitoare la 
locul naufragiului, transmite
rea de mesaje radio ia inter
vale regulate, prin care na
vele sínt avertizate de exis
tenţa epavelor, nu sínt efi
ciente.

Ravagiile cancerului în 
Franţa

în cercurile medicale, cit şi 
in rindul publicului larg din 
R.F. a Germaniei au stirnit un 
puternic ecou declaraţiile cu
noscutului oncolog francez, 
profesoral Georges Mathe, 
care, la sfîrşitul săptămînii 
trecute, pe baza unor ample 
studii, s-a referit la ravagiile 
cancerului în Franţa. Aceste 
afirmaţii au fost confirmate şi 
de specialiştii vest-germani. 
Vorbind ta televiziunea vest- 
germană, prof. dr. Wilhelm 
Franke a subliniat necesitatea 
unilicării şi coordonării efor
turilor tuturor institutelor on
cologice din lume în lupta 
anticanceroasă. EI a arătat, 
printre altele, că, în timp ce 
bugetele militare ale statelor 
continuă să crească, fondurile 
alocate activităţii de cercetare 
în domeniul cunoaşterii şi 
combaterii cancerului sínt sub 
nivelul impus de marele peri
col social pe care îl prezintă 
această boală.

Din nou poluarea
Societatea americană pentru 

chimie a recomandat crearea 
unei reţele internaţionale de 
20—30 de staţiuni care să con
troleze diferitele grade de po
luare a atmosferei. Recoman
darea este conţinută într-un 
raport privind combaterea po
luării aerului. Societatea re
levă că S.U.A. ar putea con
strui şase asemenea staţiuni 
(patru pe teritoriul american, 
una în Antarctica şi una în 
Brazilia), al căror cost s-ar pu
tea ridica la 300 000 dolari.

Semnalizare rutieră
La î martie a intrat în vi

goare pe întregul teritoriu al 
R.F. a Germaniei noul sistem 
de semnalizare rutieră. Prin 
introducerea acestor reglemen
tări, indicatoarele de circulaţie 
devin identice cu cele din ma
joritatea ţărilor europene.

Din lumea stupefian
telor

Autorităţile oraşului San 
Francisco au anunţat descope
rirea unei vaste reţele de tra
fic de stupefiante. Au fost a- 
restate nouă persoane şi cap
turată o cantitate de heroină 
valorind 2 milioane de dolari. 
Ancheta, care a durat peste 
un an, a stabilit că importul 
heroinei se făcea peste gra
niţa mexicană.

Graţie şi prudenţă
Pentru prima dată în Spa

nia, agenţii de circulaţie vor 
putea fi recrutaţi şi din rindul 
femeilor. Se speră ca iniţiativa 
să se dovedească eficace în ce 
priveşte reducerea numărului 
accidentelor de circulaţie. Şi 
nu uumai pentru că gesturile 
mai graţioase ale noilor agenţi 
vor fi mai uşor „observate" 
de pietoni şi şoferi, dar şi gra
ţie conştiinciozităţii şi severi
tăţii descoperite de sociologi 
la femei, cînd acestea practică 
diverse „meserii bărbUeşti".
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